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دشوارى هاى زندگى زیر گنبد حرارتى
۳

کمبود آب و برق در کنار افزایش مداوم دما و آلاینده هاى جوى در اصفهان

در صفحه در صفحه ۷۷

۳

تعداد مبتلایان به تب دانگی ثابت است افتتاح طرح های درمانی در بیمارستان هاجهان نما ۶ نکته مهم که قبل از خرید تبلت  باید در نظر بگیریداستان به بچه ها نودل بدهیم یا نه؟تکنولوژی سلامت

تب دنگی به اصفهان رسید 

مدیر کل بهزیستی استان خبرداد؛ 

بهره برداری از ۲۶۶۲ پروژه بهزیستی
 در استان اصفهان

ورق برای ورق برای 
لیموچی برگشته لیموچی برگشته 

است!است!

۸

سخنگوى دانشــگاه علوم پزشــکى اصفهان گفت: 
آزمایش هاى اولیه و نهایى یک فرد مشــکوك به تب 
دنگى در اصفهان مثبت شد. او اولین فرد شناسایى شده 

به تب دنگى در اصفهان محســوب مى شــود.پژمان 
عقدك اظهارکرد: این شخص راننده است و از مرزهاى 

پاکستان عبور کرده بود...

امسال در هفته بهزیستى 2662 پروژه در 18 عنوان با 
اعتبار دولتى 343 میلیارد تومان و 848 میلیارد تومان 
بخش خصوصى در اســتان اصفهان به بهره بردارى 

مى رســد. مدیر کل بهزیســتى اســتان اصفهان که 
بمناســبت هفته بهزیســتى میزبان خبرنگاران بود با 

اعلام این مطلب به تشریح فعالیت ها و عملکرد ...

۶

سرنوشت پلنگ 
رؤیت شده در زیار

خیابان حافظ
 سنگ فرش می شود

گودرزی
 به سپاهان نیامد!

۳

       

خزان در اوج گرماخزان در اوج گرما
رؤیت دوباره پدیده برگریزان درختان اصفهان در میانه تابستان

۶

مجمع عمومى عادى سالیانه شرکت پالایش نفت 
اصفهان در تاریخ 28 تیر 1403 بــا حضور بیش از 
87 درصدى ســهامداران حقیقى و حقوقى در سالن 
اجتماعات شهرك شــهید محمد منتظرى برگزار 
شد. پس از تصویب صورتهاى مالى، با راى اکثریت 
سهامداران، مبلغ 610 ریال براى هر سهم براى سال 

منتهى به 29 اسفند سال 1402 اختصاص داده شد.
در این رویداد همچنین گــزارش تصویرى زنده از 
پروژه هاى RFCC ،RHU، سایت دوم پالایشگاه 
اصفهان در بندرعباس و پروژه شــیرین سازى نفت 
سفید(KHT) گزارشى از میزان اقدامات انجام شده 
درباره پروژه هاى انجام شــده و در حال اجراى این 

شرکت به سهامداران ارائه گردید.

  با حضور دکتر محسن قدیرى مدیریت تغییر 
را  احساس کردیم 

درابتداي این آئین رئیس مجمع عمومى  پالایشگاه 
اصفهان ، با بیان اینکه افتخار داریم که در4 مجمع 
پالایشگاه اصفهان حضورداشته ام گفت: با قاطعیت 
اعلام مى کنم که با حضور دکتر محســن قدیرى 
مدیریت تغییر را در پالایشــگاه اصفهان احســاس 

کردیم.
مهندس زندیه گفــت: قطعا همه تلاش هاى هیات 
مدیره و مدیرعامل در راســتاى شــکوفا شدن نام 
پالایشگاه اصفهان و دست یابى به سود بیشتر براى 

سهمداران حقیقى و حقوقى است.

  شــرکت نفت اصفهان همانند شرکت شِل 
خواهد شد

در این رویداد که با حضور پر شور سهامداران برگزار 

شد ، مدیر عامل هلدینگ پترو پالایش اصفهان، با 
بیان اینکه آنچه ارائه مى کنیم حاصل همراهى هیئت 
مدیره ما است، اظهار کرد: چشم انداز پالایشگاه نفت 
اصفهان بسیار جسورانه اســت و در تمام زمینه ها با 
نگاه به جامعه، احترام به محیط زیســت طرحهاى 
خود را به جلو مى برد تا بــه رده 500 برتر دنیا و 16

پالایشگاه برتر دنیا برسیم.
به گزارش خبرنگار واحد رسانه روابط عمومى و بین 
الملل هلدینگ پترو پالایش اصفهان،دکتر محسن 
قدیرى، ادامه داد: احترام به اخلاق، محیط زیست و 
توجه به هوش مصنوعى در مجموعه ما مدنظر است.

وى با اشاره به حضور پالایشگاه اصفهان در بورس 
گفت:خوشبختانه ما توانستیم حداکثر ارزش بازار  و 
بالاترین سود را در ســال گذشته کسب نماییم. ما با 
ظرفیت 380 هزار بشکه  کار کردیم و اگر خوراك به 
ما برسد تا 440 بشکه سود خالص ما 39 همت است 

که 7.32 درصد تغییر داشته است.
وى با اشاره به اینکه پالایشــگاه اصفهان نسبت به 
شرکت هاى دیگر شرایط بهترى دارد افزود: در سال 
1407 ما 80 میلیون لیتر کســرى سوخت خواهیم 
داشت اما براى این موضوع دو برنامه درنظر گرفتیم 
که پالایشگاه 37 میلیون لیتر سوخت تحویل خواهد 
داد و با برنامه ریزى ظرفیت ما به 500 هزار بشــکه 
مى رسد که براى تحقق این هدف باید ظرفیت به 44

میلیون لیتر در روز برسد.
دکتر قدیرى، در ادامه گزارش خود به سهامداران این 
شرکت به این مسله اشاره داشت: با بهره  بردارى از 
پالایشگاه بندرعباس تولید پالایشگاه اصفهان به 56

میلیون لیتر مى رسد و با توسعه آن 37 میلیون لیتر از 
ناترازى سوخت کشور را جبران خواهیم کرد.

مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان، با اشاره 
به تغییرات در تأمین مالى این شــرکت تاکید کرد: 
هدف گذارى ما حمل یک میلیــون تن محصول به 
صورت زمینى است که با این برنامه تا سال 1405به 
میزان 10 میلیون حمل و نقل پالایشگاه خواهد بود

که با برنامه هاى انجام شده، براى تحقق حمل و نقل 
ریلى دراین شرکت 130تن ریل موردنیاز از ذوب آهن 
اصفهان خریدارى شده و  مجوز آن اخذ گردیده که 

در آینده نزدیک ارتباط ما با دریا برقرار خواهد شد.
قدیرى، با بیان اینکه تا سال 1406 سوخت دریایى 
بانکرینــگ را تولید خواهیم کرد، گفت: در اســکله 
شهید رجایى در حال خرید مخازن براى این سوخت 
خواهیم بود که دیگر کشتى هاى ما براى سوخت به 

دبى نخواهند رفت.
مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان با اشــاره 
به جذب دو میلیارد یورو سرمایه گذار یوزانس براى 
پالایشگاه جنوب، خاطرنشان کرد: در بحث مصرف 
آب خام با مدیریت هاى خوب صورت گرفته 6 مخزن 
آب استراتژیک ساخته شد و 23 پروژه آبى دیگر در 

حال ساخت است.
وى ادامه داد: ما در پالایشگاه 82.75 درصد پروگرس 
داریم که تنها 1.57 درصد از برنامه ریزى خود عقب 
هستیم که عدد قابل توجهى اســت و اجراى ما 37
درصد اســت که باید مجوزهاى لازم براى آن اخذ 

شود.
قدیرى با بیان اینکه چهار هزار نفر در پروژه هاى ما 
مشغول به کار هســتند، گفت: پالایشگاه 120 هزار 
بشــکه اى بندرعباس خریدارى شده که فعالیت آن 

مبتنى بر نفت خام ایران است.
این مدیر ارشــد صنعت نفت ایران، با بیان اینکه ما 

اندازه خود پالایشــگاه اصفهان در بندرعباس زمین 
خریدارى کرده ایــم، ادامــه داد: مجوزهاى لازم با 
سرعت بالایى در حال اخذ است و تا سه ماه آینده کلیه 

مجوزها اخذ مى شود.
وى با بیان اینکه ما 200 هزار تن محصول به واحد 
LAB جنوب مى فرستیم، گفت: در زنجیره ارزش 
ما باید 2.3 میلیارد یورو پــول بیاوریم که دو میلیارد 
یورو آن از یوزانس خواهد بــود.  تولیدات ما در واحد 
KHT قابلیت صادرات به سراسر دنیا حتى آمریکا 

و اروپا دارد.
مدیرعامل هلدینگ پتروپالایــش اصفهان با بیان 
اینکه ما در زنجیره ارزش به پیچیدگى 16 مى رسیم 
که اقدام بزرگى اســت، گفت: به دنبال احداث پارك 
گوگردى هستیم و طراحى ها کاملأ انجام شده است و 

منتظر  مجوزهاى محیط زیست هستیم.
وى با بیان اینکه شرکت مشــعل پویا 150 شرکت 
دانش بنیان در زیرمجموعه خود دارد، گفت: مجموعه 
میرداماد ما بى نظیر است که 21 درصد روغن نسل سه 
تولید خواهد کرد. در سال 1406 دستیابى به سود 4.2
میلیارد دلارى و کسب ضریب پیچیدگى بالاى 12 در 

دستور کار پالایشگاه اصفهان است.
دکتر قدیرى با بیان اینکه میزان فروش حلال هاى 
ما 3.4 برابر با تأسیس شــرکت میرداماد شده است، 
تصریح کرد: هیئت مدیره ما پشتیبان ما شده و ما با این 

پشتیبانى هیچ دغدغه اى نداریم.
مدیرعامل هلدینگ پتروپالایــش اصفهان با بیان 
اینکه مدیریت 50 جایگاه استان در دست هلدینگ 
پتر وپالایش اصفهان است، گفت: دیگر نباید ما را با 
دیگر پالایشگاه ها مقایسه کنند و ما یک شرکت نفتى 

همانند شل خواهیم شد.

وى با بیان اینکه 75 درصد مصرف آب ما کم مى شود، 
گفت: 11.78 درصد مصرف انرژى ما کاهش پیدا کرده 
و همه پالایشگاه هاى قدیمى ما با کمک مهندسان 

ایرانى در شرکت مشعل پویا بروز مى شود.
SAP دکتر قدیرى با اشــاره به اســتقرار سیستم
وERP در شــرکت پالایــش نفــت اصفهــان و 
شرکت هاى تابعه، گفت: در هر فرایند ما کار و تلاش 
میزان نفراتى که براى هر مکان مشخص شده است و 
میزان کار هر فرد مشخص شده و میزان پاداش ها هم 

بر همین اساس خواهد بود.
مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان در رابطه 
با مسئولیت هاى اجتماعى پالایشــگاه، گفت: ما در 
حال ساخت 50 مدرسه هستیم که 280 میلیارد تومان 
از هزینه هاى ساخت را از شرکت ها و کارمندان خود 

گرفتیم.

وى با اشاره به کاشت یک هزار و 150 بادام اسکوپاریا 
در سال گذشــته، گفت: امســال برنامه ریزى براى 

کاشت دو هزار هکتار خواهیم داشت.

   انتخاب اعضاى هیات مدیره شرکت پالایش 
نفت اصفهان

در مجمع عمومى عادى تیرماه پالایشگاه اصفهان 
همچنین در مورد انتخاب اعضاى هیات مدیره راى 
گیرى شد و به ترتیب شرکت هاى تابان فردا، سهام 
عدالت سرمایه گذارى ایرانیان، توسعه سرمایه رفاه و 
آواى پردیس سلامت به عنوان اعضاى هیات مدیره 
شرکت پالایش نفت اصفهان در سال جارى انتخاب 
شــدند و روزنامه دنیاى اقتصاد نیزبه عنوان روزنامه 
رسمى براى درج آگهى هاى کثیر الانتشار پالایشگاه 

اصفهان انتخاب گردید.

 در مجمع عمومى عادى سالیانه پالایشگاه اصفهان منتهى به اسفندماه 1402انجام شد؛

توزیع سود شپنا به ازای هر سهم ۶۱۰ریال میان سهامداران

۳

۷
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فراخوان مشمولان اعزامى
 پایه خدمتى مردادماه 

تعداد مبتلایان 
به تب دانگى ثابت است

خبرخوان
خرید و فروش نقش!

فارس |محمد نیکبخت، پیشکسوتى که 
35سال اســت، بازیگر، مدیر اجرایى و تشریفات 
رویدادهاى ســینمایى و شــاهد عینى بوده، در 
تاك شــوى «اى کاش» در مورد خرید و فروش 
نقش در ســینما اظهار کرد: زیــاد از این اتفاق ها 
مى افتد. خــودم رفتم براى یک نقــش. انتخاب 
هم شــدم و از بین دو نقش، یکى را به من دادند. 
تهیه کننده آمد گفت نقش نیکبخت حل شد؟ گفتند 
بله، فلان نقش را دادیم به نیکبخت. گفت نه، پاى 
این نقش، 500تومن خوابیده اســت، آن یکى را 

بدهید به نیکبخت.

شیوه قاچاق افغان ها!
تابناك |ویدیویى ترســناك از شیوه قاچاق 
افغانى ها به ایران در فضاى مجازى منتشــر شده 
که زمان ثبتش مشخص نیســت. در این ویدیو 
دو افغانى صندوق عقب خودروهاى پژو خوابانده 
شده، دست کم چهار افغانى عقب پژو و دو افغانى در 
صندلى شاگرد راننده نشانده شده اند. این خودروها 

معمولاً با سرعت بالا و پرخطر رانندگى مى کنند.

 جراحى مغز در حالت 
نشسته 

ایرنا|استاد دانشــگاه علوم پزشکى تبریز از 
انجام موفقیت آمیز نخستین عمل جراحى مغز در 
حالت نشسته در مرکز درمانى امام رضا (ع) تبریز 
خبرداد. مسلم شاکرى گفت: بیمار یک خانم 33

ساله در بررسى هاى تصویرى با تشخیص تومور 
ناحیه پینه آل مغز بسترى شده بود و این تومورها 
نیاز به اقدام جراحى در پوزیسیون نشسته داشت 
که تا تخلیه حداکثرى تومور انجام شد و بیمار در 
حال حاضر با هوشیارى کامل تحت مراقبت هاى 

لازم است.

نگران کننده درباره 
دانش آموزان

برترین ها |تصویــرى از میانگین نمرات 
امتحان نهایى امســال دانش آمــوزان در فضاى 
مجازى خبرساز شده است. بر اساس این تصویر 
بالاترین میانگین نمرات نهایى مربوط به استان یزد 
با 12/4  و پایین ترین آن مربوط به استان سیستان و 
بلوچستان 7/74است. این خبر هنوز توسط آموزش 
و پرورش تایید نشده اما در فضاى مجازى بازتاب 

گسترده اى داشته است.

کرایه تاکسى، 
2میلیون تومان!

با وجود افزایش تعداد زائران کربلا در  مهر |
مرز مهران، خبرى از اتوبوس نیست. البته در شهر 
مهران تعداد محدودى تاکسى و اتوبوس وجود دارد 
که کرایه  آن ها با قیمت هاى بالاتر از نرخ مصوب 
عرضه مى شــود؛ به طورى که قیمت تاکسى به 
تهران با 3 مسافر که نفرى 900 هزار تومان است، 
با ظرفیت 4 نفره به قیمت نفرى 2 میلیون تومان 
عرضه شده اســت. بلیت اتوبوس 44 نفره هم به 
قیمت اتوبوس 25 نفره VIP بیــش از 850 هزار 

تومان است.

 چرا همه فیلم ها 
کمدى است؟

همایون اســعدیان دبیر شوراى  ایسنا | 
صنفى نمایش گفت: الان ساخت یک فیلم نرمال 
بین 25 تا 30 میلیارد بودجــه مى خواهد و اگر هم 
قرار باشد با یکى دو سوپراستار فیلمى ساخته شود 
به حدود 40 میلیارد تومان مى رسد. یعنى باید آن 
فیلم 90 میلیارد تومان بلیت بفروشد که رقم بسیار 
هنگفتى است و در نتیجه بجز فیلم هاى دولتى که 
بودجه هنگفتى براى آن ها داده مى شود و کارى هم 
به برگشت سرمایه ندارند، عمده سرمایه گذارى در 
بخش خصوصى به سمت فیلم هاى کمدى مى رود.

ســازمان وظیفه عمومى فراجــا در اطلاعیه اى اعلام 
کرد: کلیه مشــمولان داراى برگ آمــاده به خدمت به 
تاریخ مرداد ماه سال 1403 باید در محل و مراکز مندرج 
در برگ معرفى نامه مشــمولان حضور یابند.ســازمان 
وظیفه عمومی فراجا در اطلاعیه اي اعلام کرد: «کلیه 
مشمولانی که برگ آماده به خدمت به تاریخ مرداد ماه 
ســال 1403 دریافت کرده اند، باید با مراجعه به یکی از 
دفاتر خدمات الکترونیــک انتظامی (پلیس+10)، برگ 
معرفی نامه مشمولان به مراکز آموزش را دریافت و برابر 
اطلاعات مندرج در آن اقدام کنند.این دسته از مشمولان 
باید روز دوشــنبه یکم مرداد ماه سال 1403 در ساعت، 

محل و مراکزي که در برگ معرفی نامه مشمولان اعلام 
شده، حضور یابند و به خدمت دوره ضرورت اعزام شوند.

مشمولان اعزامی باید تائیدیه واکسن مننژیت و دوگانه 
را در روز اعزام به همراه داشته باشند.مشمولان باید اصل 
مدارك مورد نیاز اعم از برگ آماده به خدمت، برگ محل 
مراجعه، برگ واکسیناســیون، کارت ملی و شناسنامه، 
مدارك مربوط به شــرایط خاص را به همراه خود داشته 
باشند».در این اطلاعیه آمده اســت که عدم حضور به 
موقع در زمان و محل هاي تعیین شده، غیبت محسوب 
شده و برابر ماده 10 و 58 قانون خدمت وظیفه عمومی با 

آنان رفتار خواهد شد.

مدیر برنامه مدیریت بیمارى هاى منتقله از آئدس مهاجم 
در وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکى با بیان 
اینکه تعداد بیمارانى که از کشورهاى آلوده به کشور ما 
آمده بودند در طول چند هفته گذشته ثابت مانده است، 
گفت: در حال حاضر 150 بیمار مبتلا به دانگ شناسایى 

شده است.
عبدالرضــا میراولیایى گفت: تغییــرات اقلیمى باعث 
گسترش پشه در کشور هاى مختلف شده است؛ با توجه 
به اینکه مناطق زیادى در کشــور، شرایط استقرار پشه 
و تکثیر پشه را دارند، ما در اســتان هایى پشه آئدس را 

صید کرده ایم.

وى ادامه داد: در کشور ما نیز این شرایط وجود دارد و ما 
نباید اجازه دهیم که پشه آئدس در کشور گسترش پیدا 
کرده و در هموطنان ما بیمارى ایجاد کند. از همین رو 
نکته مهم این است که ما پشــه را در جایى که در حال 

گسترش است به سرعت شناسایى کنیم. 
وى ادامه داد: ما در چند روز گذشــته در شهرســتان 
بیله سوار در استان اردبیل که هم مرز با کشور آذربایجان 
اســت تورهاى مراقبتى را پهن کرده بودیم و در آنجا 
نیز پشــه آئدس آل پوپیکتوس را شناســایى کرده ایم 
و اقدامات کنترلى را نیز همــکاران من در این منطقه 

شروع کرده اند. 

ورود نامتعارف صادرکنندگان براى واردات تلفن همراه 
یکى از دلایــل بهم ریختگى بازار موبایل محســوب 
میشود؛ بازارى که نه قیمت سقف مشخصى دارد و نه 

خدمات پس از فروش به مصرف کننده ارائه مى شود.
در دو سال گذشته بیش از 1/5 میلیارد دلار آیفونهاى 
عمدتا رفرش  به جاى رفع تعهد ارزى در سامانه، وارد 
کشور شده است. این واردات گســترده آیفون رفرش 
آن هم با امتیاز کمتریــن زمان ممکن براى تخصیص 
ارز از ســال 1401 بنا نهاده شــد و تا امروز ادامه یافته 
است. به نظر میرســد این رویه براى حمایت از برخى 

صادرکنندگان ایجاد شده باشد.
لازم به ذکر است، واردات آیفون هاى 13 و مدل هاى 
قدیمى ترى است که به واسطه عدم تولید عملاً تعداد 
بسیار کمى از آنها به صورت استفاده نشده در بازار وجود 
دارد و بخش قابل توجهى از آنها رفرش و ریپک شــده 
هستند. واردکنندگان این کالاها رقم بسیار پایین ترى 

به نسبت گوشى نو براى آنها پرداخت مى کنند.
به زعم برخى کارشناسان، آیفون هاى رفرش و ریپک 
شده به عنوان کالاى نو در گمرك اظهار مى شوند که 
نوعى بیش اظهارى در رویه واردات است. چنین رویه اى 
سبب سودهاى خلاف و بادآورده براى واردکننده و زیان 
دولت(چالش در تراز تجارى) و مصرف کننده شده است.

همانطور که در ادامه قابل مشاهده است، این  موضوع 
در گزارش کارشناسى سازمان توسعه تجارت در شهریور 
سال گذشته نیز به آن اشاره شد. با این وجود خبرى از 

تغییر در این رویه نیست.
این موضع گیرى در حالى از ســوى ســازمان توسعه 
تجارت مطرح شده که موضوع خدمات پس از فروش در 
بازار موبایل وارداتى ایران بر خلاف خودروهاى وارداتى 
و الزامات سفت و سخت آن، همچنان بلاتکلیف است.

در واقع جداى از رفرش بودن آیفونهاى وارداتى نکته 
جالب توجهى که در این خصوص وجود دارد این است 
که هزینه خدمات پس از فروش روى قیمت اظهار شده 

کالا محاسبه میشود اما به دلیل نبود خدمات رسمى پس 
از فروش هیچ امتیازى براى مصرف کننده درنظر گرفته 
نشده و از این حیث هم واردکننده و هم کمپانى به دلیل 
کاهش هزینه خدمات ســود بیشترى از مصرف کننده 

ایرانى دریافت میکنند.
مسئله اى که باید به آن توجه شود این است که در حال 
حاضر با واردات آیفون 13 و مدل هاى قبلى بخشى از 
ارز تخصیص یافته به واسطه بیش اظهارى انجام شده 
در مورد آیفون هاى رفرش و ریپک به جیب متخلفان 

مى رود.
این ورود گسترده آیفون و ایجاد امتیاز انحصارى براى 
صادرکنندگان به هیچ وجه نتوانســته شــرایط بازار را 

تعدیل کند.
این موارد درحالى اســت که طى روزهاى اخیر شاهد 
افزایش قیمت انــواع تلفن همراه بــه ویژه تلفن هاى 
همراه پایین تر از 600 دلار نیز هستیم. هم اکنون برخى 
صادرکنندگان با توجه به کاهــش فاصله ارز نیمایى تا 
ارز بازار غیر رسمى اقدام به واردات موبایلهاى با ارزش 
زیر 600 دلار میکنند که این موضــوع نیز با توجه به 
محاسبه نرخ ارز با قیمت آزاد اثر افزایشى قابل توجهى 

بر موبایلهاى کلاس اقتصادى داشته است.
ورود نامتعارف صادرکنندگان براى واردات تلفن همراه  
یکى از دلایــل بهم ریختگى  بازار موبایل محســوب 
میشود. بر این اساس این ســوال مطرح میشود که  در 

بازارى که نه قیمتها سقف مشخصى دارد  و نه خدمات 
پس از فروش واقعى به مصرف کننده ارائه مى شود چه 
کسى به این دست صادرکنندگان مجوز واردات موبایل 

داده است؟ 
علیرضا اسفنانى ســخنگوى تعزیرات حکومتى دراین 
خصوص گفته اســت، اگر کار واردات تلفن همراه که 
یک کار کاملا تخصصى اســت، توســط شرکت هاى 
متخصص در این حوزه که از سوى شرکت هاى مادر، 
داراى نمایندگى هستند،  صورت بگیرد، علاوه بر اینکه 
کالاى تقلبى، ریپک و قاچاق از بازار جمع خواهد شد به 
ما هم در تنظیم بازار و خدمات رســانى به مردم کمک

 خواهد کرد.

چه کسى به صادرکننده، مجوز واردات موبایل مى دهد؟
2گزینه  اصلى معاون اولى

روزنامه دنیاى اقتصاد | براساس اعلام 
یک مقام مطلع آخرین گمانه زنى ها از احتمال انتخاب 
عبدالناصر همتى بــه عنوان وزیر اقتصاد، حســین 
انتظامى به عنوان وزیر ارشــاد، پورمحمدى یا مجید 
انصارى به عنوان وزیر کشــور و واعــظ مهدوى به 
عنوان وزارت بهداشت حکایت مى کند. همچنین دو 
نام خداداد غریب پور و افخمى راد به عنوان گزینه هاى 
وزارت صمت به طور جدى مطرح است. در این میان از 
على طیب نیا و محمدرضا عارف به عنوان گزینه هاى 

اصلى معاون اولى نام برده مى شود.  

پیشنهاد کیهان 
روزنامه کیهان|بــا توجــه بــه ایــن که 
رئیس جمهور منتخب تکیــه کلامش آیات و روایات 
هست، پیشــنهاد مى کنم براى عملى کردن آیات و 
روایات بخشى از کابینه پر از دســتاورد مثبت شهید 
رئیسى را که براى پیشرفت کشور ریل گذارى خوب 
وکم نظیرى داشته اند، در دولت آینده حفظ کند تا خللى 

در امور جارى کشور رخ ندهد.

عذرخواهى امام جمعه
فارس |  احمد مطهــرى اصل، امــام جمعه 
جدید تبریز از مردم این شهر عذرخواهى کرد. وى در 
خطبه هاى نماز جمعه تبریــز از اینکه عده اى از مردم 
اســتان و به خصوص تبریز به دلیل طولانى شــدن 
عزادارى شاخسى (شاه حسین گویان) تا ساعات بامداد 

گلایه مند بودند، از مردم عذرخواهى کرد.

دفاع تمام قد از دولت سایه  
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام  ایسنا |
تاکید کرد: مسیر  دولت سایه که آغاز شده است، قوى 
تر از گذشته دنبال خواهد شــد.  سعید جلیلى در جمع 
اعضاى ســتاد انتخاباتى در شهر یاســوج اظهار کرد:  
کسانى که ادعاى آزادى و اندیشه ورزى دارند و یا مدعى 
کثرت گرایى هستند ظرف این روزها با غوغاسالارى به 
دنبال این هستند که بتوانند به این «دولت سایه» که 
ما مطرح کردیم ایراد بگیرند و ما را محکوم به دخالت 

در امور کنند.

چاقوى جراحى زنگ زده!
روزنامه جمهورى اسلامى |شــما 
آقاى رئیس جمهور منتخب اقتصاد کشــور را با جمع 
کارشناسانتان فقط وقتى مى توانید از بستر بیمارى خارج 
کنید که سیاست خارجى کشور دستخوش تغییر اساسى 
شود. چون این کار از عهده شما خارج است، پس با اینکه 
جراح قلب هستید نمى توانید قلب اقتصاد بیمار کشور 
را جراحى کنید. دیدید که دولت سیزدهم جراحى کرد 
ولى چون چاقویش زنگ زده بود، این بدن بیمار دچار 
چنان تب شدیدى شد که تا نزدیکى هاى «اناّ الله وَ اناّ الیه 

راجعون» پیش رفت.

ترند شدن نام ایران 
برترین ها| طى چند روز گذشــته هزاران کاربر 
مایکروســافت در سراســر دنیا از جمله شرکت هاى 
رسانه اى، بانک ها و خطوط هوایى به دلیل اختلال با 
قطعى سرویس روبرو شده اند. اما این اختلال سایبرى 
جهانى بر ایران به دلیل تحریم ها و عدم اســتفاده از 
سرویس هاى مایکروســافت تأثیرى نگذاشته است، 
همین موضوع باعث شده که نام ایران در توییتر ترند 

جهانى شود.

علت خودکشى پزشکان 
مهر|  کامران باقرى لنکرانى رئیس گروه ارتقاى 
سلامت فرهنگستان علوم پزشکى ایران گفت: مطالعات 
نشان داده اســت، در حال حاضر مشکلات جسمى و 
روانى در دانشــجویان رو به افزایش است و سلامت 
روان فراگیران رشته هاى علوم پزشکى با بحران هاى 
شدیدى روبرو شده که در این میان اعضاى هیأت علمى 

باید نقش موثرترى ایفا کنند.

بازار مسکن واکنش سریعى نســبت به نتایج انتخابات ریاست جمهورى 
نداشــته و به گفته برخى از کارشناســان رکود در بازار مسکن تا شهریور 

ادامه مى یابد.
بازار مسکن از اوایل سال 97 تاکنون دچار جهش هاى مکرر قیمتى بوده، 
به طورى که متوسط قیمت هر متر مربع خانه در شــهر تهران از حدود 4

میلیون تومان به مرز 86 میلیون تومان به ازاى هر متر مربع رسید؛ درواقع 
طى بازه حدودا 6 ساله قیمت مسکن در کشور بیش از 20 برابر شده است. 

براساس گزارش بانک مرکزى متوسط قیمت هرمترمربع مسکن پایتخت 
در خرداد نسبت به اردیبهشت امسال 1/4درصد و در مقایسه با خرداد سال 
گذشته 9/7 درصد رشد داشته است. در مدت اخیر نیز رکود در بازار مسکن 

به واســطه انتخابات ریاست جمهورى تشدید شــد و درحال حاضر بیشتر 
افراد در بازار مسکن فروشنده هستند تا خریدار.  در این میان با اعلام نتایج 
ریاست جمهورى بسیارى از بازار ها با واکنش ســریع همراه بود، اما بازار 
مسکن در بخش خرید، فروش و اجاره، به موضوع مهمى همچون انتخابات 

واکنشى نشان نداده است. 
در همین زمینه احمدرضا سرحدى، کارشــناس بازار مسکن اظهار کرد: 
باتوجه به اینکه رئیس جمهور منتخب در زمینه مســکن هیچ اظهارنظرى 

نکرده است بنابراین هنوز چیزى مشخص نیست. 
این کارشناس بازار مسکن با اشــاره به عوامل تاثیرگذار در بازار مسکن، 
گفت: مســاله عرضه و تقاضا و تورم از عوامل اصلــى و موثر در قیمت و 

معاملات بازار مسکن است. ســرحدى تاکید کرد: در موضوع مسکن ارائه 
زمین به افراد عملا نمى تواند مشکل گشا باشد چراکه این زمین ها در نقاط 
بدون زیرساخت، عملا به درد مصرف کننده نمى خورد از طرفى ساخت این 
زمین ها در توان خانوار نیست و باید برنامه ریزى درستى در بخش مسکن 
صورت گیرد.  وى مشکل مســکن را چندبعدى دانست و گفت: براى رفع 
معضلات آن باید مشکلات اقتصاد به طور ریشه اى حل شود و تا زمانى که 

اقتصاد روان نباشد نمى توان به حل مشکلات بخش مسکن امیدوار بود. 
 کارشناس بازار مسکن تصریح کرد: حتى با ارائه تسهیلات در حوزه مسکن 
تا زمانى که افراد درآمد مناسبى نداشته باشند و از پس اقساط آن برنیایند 

نمى شود کارى براى این حوزه کرد.

رکود در بازار مسکن تشدید مى شود؟

ناوشکن سهند نیروى دریایى ارتش پس از گذشــت 13 روز از حادثه در بندرعباس تعادل خود را به دست 
آورد و به سطح آب آمد.

هفدهم تیرماه بود که روابط عمومى منطقه یکم دریایى بندرعباس از ســانحه براى ناو ســهند در اسکله 
بندرعباس خبر داد و اعلام کرد: ناو سهند در حال تعمیر در اســکله به خاطر نفوذ آب به مخازن، تعادلش 
را از دست داده که خوشــبختانه به علت محدودیت عمق ساحل بازگشت ناو به حالت تعادل به سرعت در 

حال انجام است.
طبق تصاویرى که در آن روز منتشر شد، سهند کاملا به یک طرف خوابیده و در آب فرو رفته بود و طى این 

مدت تلاش بسیارى براى ترمیم آن و بالا آوردنش از زیر آب صورت گرفت.
خوشبختانه براساس تصاویرى که حال از سهند منتشــر شده روسازه ناو آسیب جدى ندیده و تجهیزات و 

سامانه هاى اصلى آن از بدنه جدا شده است. 
سهند از جمله مهمترین ناوشکن هاى جمهورى اسلامى بوده که در مراسم رژه سالروز نیروى دریایى ارتش 

روسیه در سواحل سن پترزبورگ حاضر شده بود.

«سهند» سر از آب بیرون آورد
رئیس پلیس فتاى تهران بزرگ از دستگیرى 2

نفر که با روش اسکیمر بیش از پنج میلیارد ریال 
از افراد حاضر در یک باشــگاه بدنسازى سرقت 

کرده بودند، خبر داد.
ســرهنگ داود معظمى گودرزى با اشــاره به 
جزئیات این خبر گفت: مدتى پیش، تعداد زیادى 
شکایت توسط شــهروندان به پلیس فتا ارجاع 
شد که شکات آن مدعى برداشــت غیرمجاز از 
حساب هایشان شده بودند. به دنبال شکایت این 
افراد، پرونده اى در پلیس فتا تشکیل و تحقیقات 
در این زمینه آغاز شد که در جریان آن همکاران 

من متوجه شدند اکثر این افراد، پس از خرید از بوفه یک باشگاه بدنســازى، مورد کلاهبردارى اسکیمر یا همان کپى 
کارت هاى بانکى قرار گرفته اند.

رئیس پلیس فضاى تولید و تبادل اطلاعات پایتخت ادامه داد: در بررســى هاى بیشــتر مشخص شد متهمان با ترفند 
استخدام در بوفه باشگاه هاى بدنســازى در محدوده تهران فعالیت دارند و از این طریق کارت هاى بانکى مشتریان را 

کپى کرده اند.
معظمى گودرزى با اشاره به تعداد شکات این پرونده گفت: دو متهم این پرونده در تهران شناسایى و توسط پلیس دستگیر 

شدند. تاکنون 22 نفر از این افراد شکایت کرده اند که تعداد آنها رو به افزایش است. 
رئیس پلیس فتا پایتخت اظهار کرد که این کلاهبرداران از این روش توانسته بودند بیش از پنج میلیارد ریال کلاهبردارى 

کنند.
معظمى گودرزى از تشکیل پرونده براى متهمان دستگیر شده خبر داد و گفت: دو متهم به همراه پرونده متشکله روانه 
دادسرا شدند و تحقیقات تکمیلى در خصوص این اقدام مجرمانه همچنان از سوى کارآگاهان پلیس فتاى تهران بزرگ 

درحال انجام است.
وى به شهروندان توصیه کرد به هیچ وجه کارت خود را در اختیار فروشندگان قرار ندهند یا در صورت لزوم، حتما رمز 
کارت را خودتان در دســتگاه وارد کنید؛ زیرا حتى  اگر کلاهبرداران کارت شــما را کپى کنند؛ در صورت نداشتن رمز 
هیچ اقدامى نمى توانند انجــام دهند. همچنین تغییر رمزهاى دوره اى مى تواند یکى از راهکارهاى پیشــگیرى از این 

جرم باشد. 

سرقت بزرگ از ورزشکاران در یک باشگاه بدنسازى
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خبر

تب دنگى
 به اصفهان رسید 

خیابان حافظ 
سنگ فرش مى شود

راهپیمایى اصفهانى ها 
در حمایت از مردم غزه

در پى جنایات اخیر رژیم صهیونسیتى در خان یونس 
و کشـتار بى رحمانه مـردم بى دفاع فلسـطین، اهالى 
نصف جهـان بعد از اقامـه آیین عبادى سیاسـى نماز 
جمعـه در حمایت از مـردم غزه از مصلـى نماز جمعه 
اصفهان بـه سـمت چهـارراه فرایبـورگ راهپیمایى 
کردند. در دیگر شهرستان هاى استان هم بعد از اقامه 
نماز جمعه مردم با محکومیت جنایت هاى پى در پى 
رژیم صهیونیسـتى اجتماع کردند. جنایت اخیر رژیم 
صهیونیسـتى در منطقه مواصى در خان یونس 390 
شـهید و زخمى در پى داشـت. این منطقـه در جنوب 
نوار غزه، محل اسـکان هزاران آواره فلسطینى است 
که هدف بمبـاران جنگنده هاى رژیم صهیونیسـتى 

قرار گرفت.

افتتاح طرح هاى درمانى
 در بیمارستان ها

سه طرح درمانى تامین اجتماعى در استان اصفهان به 
بهره بردارى رسید. این طرح ها شامل درمانگاه شهید 
برهانى مسـجد سـید، درمانگاه فریدونشهر و بخش 
آزمایشگاه و ICU در بیمارستان حضرت فاطمه الزهرا 
(س) نجف آبـاد اسـت.  در دولت سـیزدهم مجموعاً 
40 طـرح عمرانى توسـعه اى بـراى بهبـود ظرفیت 
سیسـتم هاى درمان در اسـتان اصفهان اجرا شـد. از 
5 میلیون و 300 هزار نفر جمعیت استان اصفهان، 3 
میلیون و 800 هزار نفر تحت پوشـش سازمان تامین 
اجتماعى هستند. تامین اجتماعى استان اصفهان در 
دو بخش کوتـاه مدت و بلنـد مدت به بیمه شـدگان 

خدمات ارائه مى دهد.

حمل 116 هزار تن گندم 
به سیلو

حدود 116 هزار تن گندم خریدارى شده از کشاورزان 
به کارخانجات آرد سـازى و سـیلو هاى دولتى استان 
اصفهان حمل شـد. مدیر کل غله و خدمات بازرگانى 
اسـتان اصفهان گفت: در فصل خرید تضمینى گندم 
از 25 اردیبهشـت تاکنون حدود 132 هـزار تن گندم 
بـه ارزش 23 هزار میلیارد ریال از کشـاورزان اسـتان 
خریدارى شده است که 116 هزار تن آن به سیلو هاى 
دولتـى و کارخانجات آرد سـازى حمل شـده اسـت. 
محسـن ضیائى، نرخ هر کیلوگرم گنـدم را 175 هزار 
ریال برشـمرد و افزود: خرید گندم از مناطق شـرق و 
شمال اسـتان به پایان رسـیده و خرید تضمینى گندم 
از مناطـق مرکزى، جنوب وغرب اسـتان ادامـه دارد. 
تا پایان شـهریور ماه پیـش بینى مى شـود 150 هزار 
تن گنـدم آبى ودیـم از گنـدم کاران اسـتان اصفهان 

خریدارى شود.

نصب 35 سایبان پلیس راهور  
معاون حمل ونقل و ترافیک شـهردار اصفهان از نصب 
35 سـایبان پلیس راهـور در تقاطع هـاى مختلف این 
کلان شـهر با هزینه 15 میلیارد ریالى خبر داد. حسـین 
حق شـناس با بیـان اینکه ایسـتگاه هاى پلیـس راهور 
از جمله مسـتحدثاتى اسـت که در نقاط مختلف شـهر 
جانمایى و احداث شده اسـت، گفت: این مراکز با هدف 
توزیع متوازن و در دسترس خدمات پلیس راهور در نقاط 
مختلف شهر ایجاد شده و بر اساس نیازهاى تجهیزات 
و زیرسـاخت هاى مورد نیـاز در آن پیش بینى و تجهیز 

شده است .

تراکم فروشى نداریم
رئیس کمیسیون اقتصادى، سرمایه گذارى و گردشگرى 
شـوراى اسـلامى شـهر اصفهان گفـت: معتقـدم تمام 
درآمدهاى شـهردارى ایـن کلان شـهر پایدار اسـت و 
به هیچ عنوان تراکم فروشى نداریم. عباس حاج رسولى ها 
گفت: در واقع در دوره نخسـت شـوراى اسـلامى شهر 
مصـوب کردیم عـوارض ارزش افـزوده کـه در چندین 
شهر جهان به ویژه یکى از شـهرهاى کانادا در حال اجرا 
است، دریافت شـود که این عوارض نوعى درآمد پایدار 

محسوب مى شود.

مانى مهدوى
در حالى که مدیران ارشد استان هاى کشور یکى یکى 
در حال کاهش  ساعات کارى ادارات استان هایشان در 
هفته پیش رو هستند، شرکت هاى آب و برق هشدارهاى 
متعددى درباره لزوم صرفه جویى بیشتر در روزهاى گرم 

تابستان امسال صادر کرده اند.
ادارات کل هواشناسى در بسیارى از استان ها و از جمله 
در اســتان اصفهان پیش بینى کرده انــد هفته جارى 
گرم ترین هفته ســال خواهد بود. این در حالى است که 
الگوهاى پیش بینى هواشناسى نشان مى دهند شرایط 
دمایى ناهنجار براى تقریباً 15 روز پیش رو ادامه داشته و 
شاهد هوایى گرم در بسیارى از نقاط کشور طى این مدت 
خواهیم بود . بر این اساس بازه زمانى یک ماهه نیمه تیر 
تا نیمه مرداد گرمترین بازه یک ماهه سال است و انتظار 
مى رود طى 15 روز آینده شاهد ثبت بالاترین دماهاى 
سال باشیم و برخى از نقاط کشور حتى گرمترین روزهاى 

چند سال اخیر خود را تجربه خواهند کرد.
در اصفهان هم روند افزایشى دما و غلظت آلاینده هاى 
جوى طى روزهاى پیش رو پیش بینى شده است. منصور 
شیشــه فروش، مدیرکل مدیریت بحران اســتاندارى 
اصفهان در این باره هشدار داده است که استقرار الگوى 
گرم تابستانى همراه با افزایش 2 تا 3 درجه اى دما با تداوم 
گرما در طول روز و افزایش دمــاى کمینه ها و خیزش 

کانون هاى گردوغبار تا پایان مردادماه تداوم دارد.
در واقع به اســتناد این اظهارات، انتظار این اســت که 
اصفهان هــم گرم تر  شــود و هم آلوده تــر که موجب 
هشدارهاى جدى مقامات استان درباره صرفه جویى در 

مصرف آب و برق شده است.

  افت فشار آب در برخى نقاط استان
روز گذشته مدیر عامل آبفاى استان اصفهان با بیان اینکه 
هفته جارى یکى از گرم ترین هفته هاى ســال است، از 
مردم خواست که با مدیریت مصرف بهینه در تأمین آب 

شرب پایدار در این روزهاى داغ همکارى کنند.
حسین اکبریان اظهار داشت: شرکت آبفا به صورت شبانه 
روزى براى تأمین پایدار آب شرب استان تلاش مى کند 
اما این مهم تنها با یارى مــردم و مدیریت مصرف آب 

میسر مى شود.
وى ضمن قدردانى از همراهى همیشــگى مردم استان 
اصفهان با شرکت آبفا گفت: با رسیدن دماى هوا به 40 
درجه سانتیگراد، مصرف آب تا 30 درصد افزایش مى یابد 
و از مــردم مى خواهیم که مصارف غیر ضــرورى را در 

شرایط فعلى به صفر برسانند.
مدیرعامــل شــرکت آب و فاضلاب اســتان اصفهان 
خاطرنشان کرد: بیش از 50 درصد از آب تولیدى توسط 
30 درصد از مشــترکین پر مصرف، استفاده مى شود که 

لازم است رفتارهاى آبى این گروه اصلاح شود.
کاهش فشار آب در برخى نقاط اصفهان مورد تایید مدیر 
کل مدیریت بحران استاندارى اصفهان هم قرار گرفته 
است. منصور شیشــه فروش تاکید کرده است که برخى 
مناطق شهرى و روستایى اصفهان به دلیل تداوم گرما با 
کاهش فشار آب مواجه شده است درحالى که بر اساس 
سرانه، مردم استان کمترین مصرف آب در کشور را دارند: 
«در مناطقى از کلانشهر اصفهان و شهرهاى چادگان، 
خور، ورزنه، انــارك، جندق، داران، ســمیرم و دهاقان 
با استمرار شرایط کاهش فشــار آب مواجه هستیم. در 
روستاهاى شهرستان هاى فریدونشهر، چادگان، بویین 
میاندشــت و فریدن در غرب اســتان و شهرستان هاى 
شرق، شــمال، جنوب و مرکز اصفهان شامل اردستان، 
نایین، کاشان، ســمیرم، شــهرضا، دهاقان، جرقویه، 

کوهپایه، هرند، ورزنه و نجف آباد نیز با کمبود آب مواجه 
هستیم.»

وضعیت دشوار تامین آب استان اصفهان در روزهاى گرم 
تابستان باعث شده که روستاهاى زیادى در سطح استان 
تحت پوشش آبیارى سیار قرار بگیرد. شیشه فروش در 
این باره مى گوید: «356 روستاى استان به علت خشکى 
چاه ها و عدم امکان تامین آب بطور ســیار آبرسانى مى 
شود. شرایط به گونه اى است که حتى روستاهاى مناطق 
غربى استان و در حاشیه سد زاینده رود از منابع آب پایدار 
بى بهره اند چون خشــکى رودخانه زاینده رود بر شدت 
کمبود آب آشامیدنى، کشاورزى و فضاى سبز این استان 
افزوده است. این در حالى اســت که برخى از طرح هاى 
مطالعه شده از جمله تامین آب پایدار در شهرستان هاى 
غرب استان و مصوبه هاى شوراى عالى آب مبنى بر عدم 
بارگذارى جدید در زاینده رود و جلوگیرى از برداشت هاى 

بى رویه در بالادست هنوز اجرایى نشده است.»
نیاز سامانه تامین آب آشــامیدنى استان اصفهان حدود 
17/5 متر مکعب در ثانیه اســت که همزمان با تشدید 
گرماى هوا با ناترازى 2 متر مکعب بر ثانیه مواجه است و 
در حالى که سازمان هواشناسى استقرار هواى گرم(فراتر 
از نرمال) و تداوم افزایش آن در روزهاى آینده را در استان 
اصفهان پیش بینى کرده است، دشوارتر شدن وضعیت 
تامین آب براى اصفهانى ها در روزهاى گرم پیش رو قابل 

پیش بینى است.

  وضعیت برق هم مناسب نیست
در حوزه برق هم روز جمعه  مصطفى رجبى مشــهدى، 
سخنگوى صنعت برق کشور به مردم ایران براى 2 هفته 

آینده اعلام آماده باش داد.
او در گفت وگو با خبر ســیما اعلام کرد: دو هفته بسیار 
گرم پیش روى کشور قرار دارد و امید است با تأمین برق 
پایدار و همکارى هموطنان عزیز این روزها را پشت سر 
بگذاریم. در این رابطه بایــد گفت به ازاى هر یک درجه 
افزایش دما 1800 مگاوات به میزان مصرف برق کشور 

افزوده مى شود.
وى ادامه داد: پیش بینى شده اســت طى دو هفته گرم 
پیش رو حد نصاب هاى جدیدى در مصرف برق ثبت شود، 
پس مى طلبد که هموطنان عزیز کمک کنند تا قله هاى 

مصرفى که ایجاد مى شود را پشت سر گذاریم.
رجبى مشهدى یادآور شد: حتى اگر برق به میزان کافى 
هم وجود داشته باشــد، احتمال بروز فشار بیش از حد بر 
شبکه هاى توزیع و عدم امکان تأمین برق وجود دارد. در 
نتیجه نیاز است تا هموطنان مشارکت خود را در مصرف 

بهینه برق افزایش دهند.
مدیرعامل شرکت مادرتخصصى تولید، انتقال و توزیع 
نیروى برق ایران خاطرنشــان کرد: در طــول این دو 
هفته، ابتدا مشــترکان بزرگ صنعتى، عمده مشترکان 
کشاورزى، سایر مشترکان ادارى و بخش عمومى کشور 
باید برنامه هاى مدیریت مصرف را به طور کامل و دقیق 

رعایت کنند تا این دوره را پشت سر بگذاریم.
ســخنگو صنعت برق اضافه کرد: از طرفى مشــترکان 
خانگى بسیار پرمصرف و بد مصرف (که تعداد محدودى 
هستند) و میزان مصرف آنها بیش از 2/5برابر الگو است 
حتماً مدیریت مصرف را رعایت کنند، چرا که در صورت 

عدم رعایت شرکت ناگزیر به قطع برق آنها خواهد شد.
 در همیــن حال وزیر نیــرو در اولتیماتومــى به ادارات 
مختلف، تاکید کرد که برنامه هاى مدیریت مصرف باید از 
بخش هاى دولتى آغاز شود و بر این اساس شرکت هاى 
توزیع موظف هستند برق آن دسته از اداراتى را که نسبت 

به کاهش مصرف برق خود اقدام نمى کنند، قطع کنند.

على اکبر محرابیان که در جلســه مدیریت مصرف برق 
فصل گرم ســال در مرکز دیســپاچینگ ملى شرکت 
مدیریت شبکه برق ایران و همراه با مدیران ارشد صنعت 
برق کشــور حضور پیدا کرده بود، گفــت: همانطور که 
گزارش هاى سازمان هواشناســى نشان مى دهد، در دو 
هفته پیش رو شــاهد افزایش بى ســابقه دما در سراسر 
کشور خواهیم بود که به دلیل همزمانى این افزایش دما 
در نقاط مختلف کشــور، تقاضاى مصرف برق به شدت 

افزایش مى یابد.
وى افزود: باتوجه به شرایط ویژه اى که در آن قرار داریم، 
تمامى بخش هاى صنعت برق کشور اعم از نیروگاه ها، 
بخش انتقال و بخش توزیع  در آماده باش کامل هستند و 
نهایت تلاش خود را براى تولید و توزیع حداکثرى برق در 

بخش هاى مختلف مصرفى انجام مى دهند.
وى گفت: تعداد اندکى از مشــترکان بخش خانگى نیز 
مصارف بالاى 2 تا 3 برابر الگو دارند که در دو هفته پیش 
رو ناگزیر هستیم به دلیل جلوگیرى از تضییع حقوق دیگر 
مشترکان ابتدا نسبت به محدودســازى برق آن ها و در 

صورت لزوم نسبت به قطع برق آن ها اقدام کنیم.
محرابیان در بخش دیگرى از ســخنان خــود به لزوم 
همکارى حداکثرى بخش ادارى با برنامه هاى مدیریت 
مصرف اشــاره کرد و در ایــن خصوص تأکیــد کرد: 
هدف گذارى صورت گرفته بــراى مدیریت مصرف در 
بخش ادارى 1500 مگاوات بود، اما گزارش ها نشــان 
مى دهد حداکثر همکارى ادارات به 1200 مگاوات رسیده 
است که این یعنى برخى ادارات به وظایف خود در حوزه 

کاهش مصرف برق عمل نمى کنند.
وزیر نیرو در همین رابطه بیان کرد: تأکید دولت همواره 
این بوده اســت که برنامه هاى مدیریت مصرف باید از 
بخش هاى دولتى آغاز شود و بر این اساس شرکت هاى 
توزیع موظف هستند برق آن دسته از اداراتى را که نسبت 

به کاهش مصرف برق خود اقدام نمى کنند، قطع کند.
در همین حال دســتور قطع بــرق ادارات پر مصرف در 
اصفهان هم به اجرا گذاشــته شــده و چنانکه شرکت 
توزیع برق اصفهان اعلام کرده است روزانه 200 تا 250 
دستگاه دولتى به دلیل مصرف زیاد برق اخطار مى گیرند 
و برق 20 اداره پر مصرف در شهرستان اصفهان هم قطع 
شده است. این در حالى است که مرسل صالحى مدیر دفتر 
مدیریت مصرف شرکت توزیع بر شهرستان اصفهان گفته 
است بر اساس مصوبه هیات دولت دستگا هاى اجرایى 
داراى کنتور هوشمند هستند و در صورت رعایت نکردن 
الگوى مصرف، برق آنها قطع و با تعهد بالاترین مسوول 

دستگاه برق مجددا وصل مى شود.

  آلودگى هوا، دشوارى روى دشوارى
اما در کنار گرماى کم سابقه و دشوارى تامین آب و برق، 
آلودگى هوا هم در برخى استان ها و از جمله اصفهان رو 

به اوج گرفتن است.
این آلودگى که در واقع به دلیل خیزش گرد و غبار ناشى از 
وزش بادهاى شدید است، طى یکى دو ماه گذشته نفس 
اصفهانى ها را گرفته بود و حالا در اخرین روزهاى تیر ماه 

هم دست از سر شهرهاى استان بر نمى دارد.
صبح روز گذشته شاخص لحظه اى کیفیت هوا در حداقل 
6 شهر اســتان اصفهان در وضعیت ناسالم براى عموم 
شهروندان یا وضعیت قرمز قرار گرفت که نشان از بحرانى 

تر شدن وضع هوا داشت.
پیش بینى ها نشان مى دید این وضعیت حداقل تا پایان 
مرداد ماه تداوم خواهد یافت که در کنار گرما و بى آبى و 
بى برقى روزهاى عجیبى را براى مــردم اصفهان رقم 

خواهد زد.

کمبود آب و برق در کنار افزایش مداوم دما و آلاینده هاى جوى در اصفهان

دشوارى هاى زندگى زیر گنبد حرارتى

مسیر پیاده روى خیابان حافظ حدفاصل چهارراه شکرشکن 
تا میدان امام (ره) مسدود مى شود.

مدیر منطقه 3 شــهردارى اصفهان گفت: این مکان در 
مناقصه سازمان نوســازى و بهســازى قرار دارد و ورود 

خودرو ها به این مسیر ممنوع مى شود.
روح ا... ابوطالبى با اشــاره به مخالفت هیئت امناى بازار 
نسبت به اقدام شهردارى اصفهان براى نصب گیت جدید 
در گذر حافظ افزود: شهردارى منطقه 3 شهردارى اصفهان 
با همفکرى هیئت امنا و جلسات کارشناسى این اقدام را 
انجام داده است.وى با بیان اینکه بازاریان از ممنوعیت ورود 
موتورسیکلت به بازار استقبال مى کنند، گفت: جابه جایى 

بار مشکل اصلى بازاریان است، از این رو کسبه در هر زمان 
براى جابه جایى بار خود اجازه ورود دارند. در صورت بروز 
چنین مشکلاتى، بازاریان باید مراجعه کنند تا مشکل رفع 
شود.ابوطالبى ادامه داد: در حال حاضر با نصب این گیت، 
آتش نشانى و اورژانس دسترسى خوبى براى ورود به میدان 
امام خمینى (ره) دارند.وى با اشاره به اینکه در جلسه آخر با 
هیئت امناى بازار، مشکل بار کسبه مطرح و این موضوع 
مورد توجه قرار گرفت و در نتیجه مشکل رفع شد، گفت: 
جابه جایى بار در حال حاضر مشکلى ندارد، اما برخى کسبه 
قصد پارك خودرو در نزدیکى مغازه خــود را دارند و این 

موضوع موجب بروز مشکلاتى شده است.

ســخنگوى دانشــگاه علوم پزشــکى اصفهان گفت: 
آزمایش هاى اولیه و نهایى یک فرد مشــکوك به تب 
دنگى در اصفهان مثبت شد. او اولین فرد شناسایى شده 
به تب دنگى در اصفهان محســوب مى شــود.پژمان 
عقدك اظهارکرد: این شخص راننده است و از مرزهاى 
پاکستان عبور کرده بود. او در آن  مرزها گزیده شده بود 
و علائم تب دنگى داشت که در اصفهان شناسایى شد. 
آزمایش  اولیۀ او در اصفهان مثبت اعلام شد و آزمایش 
نهایى او نیز در تهران مورد بررســى قرار گرفت و روز 
30 تیر 1403 تأیید شــد.او ادامه داد: تمام افرادى که 
به استان هاى پرخطر در این بیمارى، یعنى خوزستان، 

بوشــهر، هرمزگان و سیستان و بلوچســتان در جنوب 
و گلســتان، گیلان و مازندران در شمال سفر مى کنند، 
باید دقت داشته باشند. اگر این افراد یا هر کس دیگرى 
علائم گزیدگى دارد، باید به منظــور انجام آزمایش در 
اولین فرصت اقدام کند.سخنگوى دانشگاه علوم پزشکى 
اصفهان علائم بیمارى را برشمرد و بیان کرد: اگر علائم 
گزیدگى شما با تب، بدن درد، سردرد، درد پشت چشم، 
درد در استخوان و مفاصل همراه بود و در کنارش حالت 
تهوع و استفراغ و نشانه هاى خونریزى، مانند خونریزى 
در لثه و بینى داشتید، باید به مراکز جامع سلامت شهرى 

و روستایى و درمانگاه ها مراجعه کنید.

اختصاص هدیه تولد به آزادى زندانیان
 نصف جهان   دو خواهر نیکوکار 5 و 7 ساله کاشانى، 
هدیه تولد خود را به آزادى زندانیان جرائم غیر عمد 
اختصــاص دادند.علــى راحمى، مدیر ســتاد دیه 
شهرستان کاشان اظهار داشت: رزا و رها رمضانى، دو 
خواهر نیکوکار 5 و 7 ساله کاشانى، 200 میلیون ریال 

از هدیه تولد خود را به آزادى زندانیان جرائم غیر عمد 
اختصاص دادند.وى افزود: این دو خواهر خردسال 
کاشانى با اهداى کادوى تولد خود، توانستند زمینه 
آزادى 2 نفر از مددجویان جریان مالى در شهرستان 

کاشان را فراهم کنند.

خداحافظى شهردار گلپایگان با این شهر
 نصف جهان   شــهردار گلپایگان در آخرین نشست 
خبرى خود با اشــاره بــه اقدامات 6 ســاله خود در 
شهردارى گلپایگان گفت: اتمام طرح هاى نیمه تمام 
از جمله باغ بانوان، بلوار و میدان امام رضا، آزادسازى 
خیابان آیت ا... محمودى بهسازى حمام هاى تاریخى 
شهر گلپایگان؛ روکش اسفالت خیابان هاى ایت ا... 
طالقانى و ایت ا... محمــدى و آغاز عملیات احداث 
35 طرح شــهرى از مهمترین اقدامات وى در زمان 

تصدى شهردارى گلپایگان است.

پیمان شــکر زاده  پس از جلسه نشســت خبرى از 
کارمندان شــهردارى گلپایگان خداحافظى و این 

شهرستان را به مقصد شهر پاکدشت ترك کرد.
پیمان شــکرزاده شــهردار ســابق گلپایــگان با 
7 رأى مثبت از شــوراى 9 نفره شــهر پاکدشت به 
عنوان شــهردار این شهر انتخاب شــد و اعضاى 
شوراى شــهر گلپایگان هم احســان مهاجرى را 
به عنوان سرپرســت شــهردارى گلپایگان انتخاب 

کردند.

طبخ آبگوشت نذرى در محله  لودریچه دولت آباد 
 نصف جهــان   همه ساله آبگوشــت نذرى در محله  
لودریچه دولت آباد برخوار سنتى 30 ساله در هیئت 
حضرت على اکبر (ع) این محل طبخ و توزیع مى شود.

این سنت سال ها ست در شام غریبان انجام مى شود و 
در آن بعد از پخت گوشت وحبوبات، بصورت سنتى در 

هاونگ و دیگ هاى مسى کوبیده مى شود.

 امسال بیش از 80 کیلوگرم گوشت و 100 کیلوگرم 
حبوبات براى این آبگوشت تهیه شده که در 4 دیگ 
بزرگ طبخ شــد و میان بیش از 1500 عزادار توزیع 

شد.
بانى این آبگوشت نذرى خانواده محمد صادقیان از 

اهالى محله لودریچه در دولت آباد است.

  افزایش 25 درصدى تولید گندم در ورزنه
 نصف جهان  بارش هاى سال گذشته تولید گندم را در 

ورزنه 25 درصد افزایش داد.
رییس جهاد کشاورزى ورزنه گفت: کشاورزان پاییز 
ســال گذشــته 3 هزار هکتار از مزارع را زیر کشت 

گندم بردند.
حسن احمدى با اشاره به اینکه بیش از 15 هزار تن 
گندم برداشت شده است، افزود: بازگشایى به موقع 
آب زاینده رود، رقم مناســب بذر گندم و بارندگى ها 

باعث افزایش راندمان تولید گندم شد.
رییس جهاد کشاورزى کوهپایه گفت: کشاورزان به 
شکرانه این نعمت الهى، زکات گندم را هم پرداخت 
کردند که این زکات صرف نیازمندان منطقه مى شود.

ورزنــه در انتهاى رودخانــه زاینده رود در شــرق 
اصفهان واقع شــده اســت کــه میزان کشــت 
و کار آن بســتگى بــه بازگشــایى آب رودخانــه

 دارد.

  اهداى تجهیزات آزمایشگاهى در جوشقان مرکزى
 نصف جهان  خیران نیک اندیــش 4 میلیارد و 560 
میلیون ریال تجهیزات آزمایشــگاهى در جوشقان 

مرکزى از توابع کاشان اهدا کردند.
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکى کاشان در آئین 
افتتاح این آزمایشگاه گفت: این تجهیزات شامل یک 
دستگاه اتوآنالایزر بیوشیمى کلاسیک و 2 دستگاه 
میکسر هماتولوژى براى راه اندازى آزمایشگاه طبى 

شهید دکتر محمد زارع اهدا شده است.
مهدى دلاوریافــزود: با تجهیــزات جدید خدمات 
بــا کیفیت و بهینــه به بیمــاران ارائه مى شــود و 
دســتگاه هاى اهدایــى قادر بــه انجــام ارزیابى 
تمام آزمایش هاى بیوشــیمیایى خــون مانند قند، 
کلســترول و ســایر تســت هاى کبدى و کلیوى

 هستند.

 ایجاد 5200 فرصت شغلى در نجف آباد 
 نصف جهان  معاون استاندار و فرماندار ویژه نجف آباد 
گفت: در یک سال گذشته تاکنون زمینه اشتغال بیش 
از 5200 نفر در این شهرستان فراهم شده که 2 هزار 

نفر بیش از تعهد بوده است.
موسى مباشرى با بیان اینکه اشــتغال زایى و ایجاد 
فرصت هاى شغلى در نجف آباد با رشد سالانه روبرو 
بوده اســت، اظهار کرد: تعهد سالانه این شهرستان 
بیش از ســه هزار فرصت شــغلى بوده که با ارائه 
تســهیلات و رفع موانع تولید این آمار به 5200 نفر 

رسیده است.
وى افزود: بــا ارائه تســهیلات قرض الحســنه و 
اشتغال زایى به متقاضیان، فرصت هاى شغلى جدید 
ایجاد و همین متقاضیان نیز زمینه کار را براى افراد 
دیگر فراهم کرده اند.فرماندار ویژه نجف آباد با بیان 
اینکه صنایع کوچک و بزرگ راکد و یا نیمه فعال نیز 
رونق یافته اند، خاطرنشــان کرد: مهم ترین پشتوانه 
براى ادامه فعالیت این مراکز تأمیــن منابع مالى و 

نقدینگى بوده که فعالیت آنان را فعال کرده است.

 لزوم حفظ سایت «شاه دژ» شهر مشکات
 نصف جهــان   شهردار مشــکات گفت: شناسایى و 
حفظ ســایت تاریخى موسوم به «شــاه دژ» یکى 
از برنامه هاى اساسى مدیریت شــهرى است، زیرا 
استمرار بى توجهى نســبت به این منطقه منجر به 
نابودى آخرین آثار تمدنى این شــهر خواهد شــد، 
چنانچه در سال هاى اخیر بســیارى از آثار تاریخى 
مشــکات از بین رفت.علــى پیراینــده اظهار کرد: 
مطالعــات مقدماتــى و بررســى میدانى توســط 
کارشناسان باستانى شناســى اداره میراث فرهنگى 
کاشان انجام شده اســت و پیشینه سایت موسوم به 

«شاه دژ» به دوره تاریخى مى رسد.

وى افزود: موقعیت مکانى این ســایت در نزدیکى 
آزادراه کاشان به قم قرار دارد که هم مى تواند فرصتى 
براى توسعه گردشگرى باشــد و هم تهدیدى براى 
آن که قاچاقچیــان آثار تاریخى این اثــر را بیش از 

پیش نابود کنند.
شهردار مشــکات تصریح کرد: شناســایى حریم و 
نگهدارى از سایت «شاه دژ» مشکات یک ضرورت 
اســت و شــهردارى آمادگى دارد که با مجوزهاى 
لازم نســبت به تأمیــن هزینه هــاى کاوش هاى 
باستان شناســى با اداره میراث فرهنگى همکارى

 کند.
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نمایشــگرهاى LTPO در ســال هاى اخیر محبوبیت 
زیادى پیدا کرده اند. اصطلاح LTPO مخفف اکسید پلى 
کریستال با دماى پایین است که یک نوع 
فناورى پنل پشــتى در نمایشگرهاى 
OLED محســوب مى شــود. ایــن 
فناورى موجب خواهد شــد تا صفحه 
نمایش علاوه بر ارائه نرخ نوســازى متغیر، شــارژ باترى 
کمترى نسبت به نمایشگرهاى OLED معمولى مصرف 

کند.
البته شــرکت هاى فناورى تا این لحظه از نمایشگرهاى 
LTPO تنهــا در محصــولات پرچمدار خود اســتفاده 
کرده اند و ممکن است مدتى طول بکشد تا دستگاه هاى 
مقرون به صرفه و ارزان تر نیز به این نمایشــگرها مجهز 
شوند. از محصولاتى که تاکنون با نمایشگر LTPO عرضه 
شده اند مى توان به آیفون 13 پرو اپل، گلکسى S۲۲ اولترا 
سامسونگ، پیکسل 6 پرو گوگل، اپل واچ سرى 7 و چند 

مورد دیگر اشاره کرد.
نمایشــگر LTPO مى تواند بدون اســتفاده از یک قطعه 
ســخت افزارى میان کنترل کننده گرافیــک و پردازنده 
گرافیکــى (GPU)، به صورت پویا نرخ نوســازى خود را 
تغییر دهد. این ویژگى موجب کاهش چشــمگیر مصرف 
باترى مى شود؛ زیرا گوشى شــما دیگر نیازى به نمایش 
تعداد زیادى از فریم ها در زمان انجــام کارهاى مختلف 

نخواهد داشت.
براى مثال، نمایشگر در هنگام مشاهده یک عکس ثابت 
مى تواند نرخ نوســازى را کاهش دهد تا مصرف انرژى و 
بار پردازشى کم شود. از سوى دیگر، این نرخ مى تواند در 
هنگام بازى کردن افزایش یابد زیرا نمایش تعداد بیشترى 

از فریم ها براى کاربران کارآمد خواهد بود.
امروزه نمایشــگرهاى LTPO در گوشــى هاى هوشمند 
مى توانند بدون استفاده زیاد از شارژ باترى، نرخ نوسازى 
خود را بین 1 تا 120هرتز یا بیشــتر تغییر دهند؛ به همین 

دلیل است که بســیارى از ســازندگان تمایل دارند تا از 
نمایشــگرهاى LTPO در گوشــى هاى پرچمــدار خود 

استفاده کنند.
نمایشگر گوشى هوشمند یکى از قطعاتى است که انرژى 
زیادى مصرف مى کند و درصورت ارائه نرخ نوسازى بالا 
مى تواند اســتفاده زیادى از شــارژ باترى بکند؛ در اینجا 
نمایشگر LTPO وارد عمل مى شود و مى تواند به صورت 
پویا نوخ نوسازى را تغییر دهد که موجب کاهش چشمگیر 

مصرف شارژ باترى خواهد شد.
یک صفحه نمایــش OLED معمولى قادر اســت بین 
نرخ هاى نوســازى مختلف جابه جا شود اما توانایى آن در 
این زمینه محدود اســت و نمى تواند مانند نمایشگرهاى 
LTPO براســاس فعالیــت کاربر، این نــرخ را تا 1 هرتز 
کاهش دهد. به عنوان مثال، صفحه نمایش هاى همیشه 
روشن را در نظر بگیرید که در بیشتر اوقات محتواى ثابت 
را نمایش مى دهند به سختى به نرخ نوسازى بیشتر از 10

هرتز نیاز دارند.
درصورتى که گوشى شما به نمایشگر LTPO مجهز شده 
باشد، نیازى به نمایش محتوا با نرخ هاى نوسازى بیشتر 
مانند 60، 90 یا 120 هرتز ندارد و به جاى آن، مى تواند این 
نرخ را به 1 هرتز کاهــش دهد که موجب کاهش مصرف 
شارژ باترى مى شود. این ویژگى در موقعیت هاى دیگر نیز 
کارآمد خواهد بود؛ به گونه اى که نمایشگر ممکن است 

نرخ نوسازى خود را در مواقعى که لازم نیست، 
کاهش دهد و تنها درصورت لزوم آن را 

افزایش دهد.
اگرچــه میــزان دقیــق بازدهــى 

نمایشگرهاى LTPO مشخص نیست، اما 
تخمین زده مى شود که این نوع نمایشگرها 

از نظر مصــرف انرژى حــدود 10 تا 20
درصد بهتــر از پنل هــاى OLED عمل 

مى کنند.

نمایشگر LTPO چه تفاوتی با OLED دارد؟

                    نکته مهم که

                   باید در نظر بگیریــــــد

ظاهرا هوش مصنوعى جاى گزارشگران ورزشــى را هم خواهد گرفت. اولین حضور آن ها 
به عنوان گزارشگر، در بازى هاى المپیک تابستانى 2024 خواهد بود.

با نزدیک شــدن به مراســم افتتاحیــه بازى هاى المپیک تابســتانى 
2024 پاریس که یک ماه دیگر، پنجم مرداد ماه آغاز مى شــود، شبکه 
NBCUniversal از برنامه هاى نوآورانه خود براى پوشــش این رویداد 
ورزشى با کمک گرفتن از هوش مصنوعى خبر داد. این شبکه قصد دارد در پلتفرم استریم 
Peacock، از یک هوش مصنوعى مبتنى بر صداى واقعى گزارشگران ورزشى براى گزارش 

مسابقات استفاده کند.
ظاهرا این شــبکه برنامه هاى را با عنــوان «خلاصه اتفاقات روزانــه المپیک» در پلتفرم 

Pearock پخش خواهد کرد که در آن قرار است از هوش مصنوعى استفاده شود.
از تاریخ 6 مرداد ماه، مشترکین Peacock مى توانند به بخش المپیک این سرویس مراجعه 
کرده و نوع محتواى مورد علاقه خود را از بازى هاى پاریس انتخاب کنند. این انتخاب مى تواند 
شامل سه ورزش مورد علاقه شما به همراه بخش هایى مانند پیشینه ورزشکاران، لحظات 
داغ و موارد دیگر باشد. اولین ویدیوى اینچنینى به مراسم افتتاحیه اختصاص خواهد داشت و 

خلاصه هاى سفارشى شده از مسابقات هر روز المپیک از 28 جولاى آغاز مى شود.
این فناورى هر روز از صدها کلیپ تولید شده توسط بخش ورزشى NBC استفاده مى کند 
تا فهرستى 10 دقیقه اى از مهم ترین لحظات روز قبل را براى هر کاربر به همراه نگاهى به 

رویدادهاى پیش روى برنامه پربیننده شبانه NBC ایجاد کند.
این خلاصه ها با بازآفرینى هوش مصنوعى صداى مایکلز (گزارشگر مشهور ورزشى) همراه 
NBC خواهد بود و مرورى بر هر یک از بخش هاى انتخابى ارائه مى دهد. تیمى از ویراستاران
قبل از ارائه خلاصه ها به کاربران، براى اطمینان از کیفیت و صحت محتوا، تمامى موارد از 

جمله صدا و کلیپ ها را بررسى خواهند کرد.
Peacock پیش بینى مى کند که در طول بازى هاى المپیک 2024 پاریس، حدود 7 میلیون 
ویدیوى خلاصه شخصى سازى شده با روایت هوش مصنوعى بر اساس صداى مایکلز تولید 

شود.
 ،Peacock همانطور که پیش تر اشاره شد، جالب ترین بخش پوشش المپیک پاریس توسط
استفاده از هوش مصنوعى براى تولید صداى گزارشگران ورزشى است. این صدا بر اساس 

صداى آل مایکلز، گزارشگر ورزشى سرشناس ساخته شده است.
جالب خواهد بود که ببینیم این فناورى چقدر خوب عمل مى کند و آیا استفاده از چنین هوش 
مصنوعى باعث نگرانى سایر گزارشگران ورزشى مى شود یا نه. شاید آن ها نگران این باشند 
که در چند ســال آینده با وجود صداهاى مصنوعى هوش مصنوعى، شغل خود را از دست 

بدهند. 
بى شــک هوش مصنوعى به عنوان یکى از بزرگ ترین و جدیدترین اختراعات بشر، نقش 

پررنگى را در آینده زندگى همه ما ایفا خواهد کرد.

مایکروسافت با انتشار بیانیه اى مشکل تسک بار در آپدیت جدید ویندوز 11 را تائید کرده 
اســت. این آپدیت اخیرا براى نســخه هاى ۲۲H۲ و ۲۳H۲ ویندوز 11

منتشر شده بود.
 آپدیت KB۵۰۳۹۳۰۲ ظاهرا قســمت نوار وظیفه یا همان تسک بار 
را به طور ناگهانى ناپدید مى کند و بــه همین خاطر کاربران نمى توانند 

به خوبى با نوار وظیفه تعامل کنند.
مایکروسافت گفته است که در حال کار روى آپدیت جدیدى براى رفع این مشکل است و 

آپدیت KB۵۰۳۹۳۰۲ دیگر براى دانلود قابل دسترس نیست. 
Settings>>Windows را حذف کنید مى توانید به مسیر KB۵۰۳۹۳۰۲ اگر مى خواهید

Update مراجعه کنید.

مشکل تسک بار ویندوز مشکل تسک بار ویندوز ۱۱۱۱ تائید شد تائید شد

O به نمایشگر LTPO مجهز شده 

حتوا با نرخ هاى نوسازى بیشتر 
 ندارد و به جاى آن، مى تواند این 
ش دهد که موجب کاهش مصرف 
ویژگى در موقعیت هاى دیگر نیز 
نه اى که نمایشگر ممکن است 

اقعى که لازم نیست، 
ررررررررررررررررااررااراارااراااا را را را رت لزوم آن

ـق بازدهــى 
شخص نیست، اما 
ن نوع نمایشگرها 

حــدود 10 تا 20
Dى OLED عمل 

هوش مصنوعیهوش مصنوعی
 جای  گزارشگران  جای  گزارشگران 

ورزشی را ورزشی را 
مـی گیردمـی گیرد

خرید تبلت مى تواند یک تصمیم مهم باشد که 
نیاز به تحقیق و بررسى دقیق دارد. برخلاف
گوشى هوشمند که معمولاً هر چند سال یکبار 
تعویض مى شود، انتظار کاربران از تبلت ها 
بیشتر است و تمایل دارند مدت زمان نسبتاً 
زیادى از آن استفاده کنند. با وجود تنوع زیاد 
تبلت ها در بازار و ویژگى هاى مختلف هر کدام 
از آن ها، انتخاب یک تبلت مناســب ممکن 

است کمى پیچیده به نظر برسد. 
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اولین و شــاید مهم ترین نکته، تعیین هدف 
از خرید تبلت است. تبلت ها مى توانند براى 
کاربردهاى مختلفى مانند مطالعه، تماشاى 
فیلم، بازى، کارهاى ادارى و آموزشى استفاده 
شوند. مشخص کردن هدف اصلى به شما 
کمک مى کند تا تبلتى با ویژگى هاى متناسب 
انتخاب کنید. به عنوان مثال، اگر هدف شما 
از خرید تبلت انجام کارهــاى گرافیکى یا 
ویرایش ویدیو اســت، باید به دنبال مدلى 
با پردازنده قوى و نمایشــگر با کیفیت بالا 
باشید. یا اگر مى خواهید از تبلت براى مطالعه 
کتاب هاى دیجیتال اســتفاده کنید، باید به 
سراغ مدلى بروید که نمایشگر باکیفیت ترى 

داشته و با چشم ها سازگارتر باشد.

سیستم عامل تبلت نقش مهمى در تجربه کاربرى شما دارد. در 
حال حاضر سه سیستم عامل اصلى در تبلت ها وجود دارد که 
عبارتند از: iOS (اپل)، اندروید (گوگل) و ویندوز (مایکروسافت). 
هر کدام از این سیستم عامل ها ویژگى ها و مزایاى خاص خود را 

دارند که در ادامه به مهمترین آن ها اشاره مى کنیم:
iOS: مناســب براى کاربرانى که به دنبال یک تجربه ساده و 
یکپارچه هستند. دستگاه هاى اپل معمولاً عملکرد بالا و امنیت 

خوبى دارند.
اندروید: انتخاب خوبى براى کسانى است که به دنبال تنوع در 

انتخاب اپلیکیشن ها و قابلیت هاى سفارشى سازى بالا هستند.
ویندوز: بهترین گزینه بــراى کاربرانى که نیــاز به اجراى 
برنامه هاى دســکتاپ دارند و به دنبال یک تجربه شــبیه به 

کامپیوتر شخصى هستند.

اندازه و وزن تبلت نیز باید متناسب با نیازها و راحتى 
شما باشــد. تبلت ها در اندازه هاى مختلفى عرضه 
مى شــوند، از مدل هاى کوچک 7 اینچى گرفته تا 
مدل هاى بزرگ 12 اینچى و حتى بزرگ تر. اگر به 
دنبال تبلتى هستید که بتوانید به راحتى حمل کنید و 
در حال حرکت استفاده کنید، مدل هاى کوچک تر و 
سبک تر مناسب تر هستند. اما اگر قصد دارید تبلت را 
بیشتر در خانه استفاده کنید یا براى کارهاى حرفه اى 
از آن بهره ببرید، مدل هاى بزرگ تر با صفحه نمایش 

گسترده تر گزینه بهترى هستند.

قدرت پــردازش و میــزان حافظــه رم و فضاى 
ذخیره سازى رم از جمله فاکتورهاى مهمى هستند 
که باید مد نظر داشته باشید. پردازنده هاى قوى تر 
و حافظه رم بیشــتر مى توانند عملکرد بهترى در 
اجراى برنامه ها و انجام همزمــان چند برنامه ارائه 
دهند. تبلت هایى که براى بازى یا کارهاى گرافیکى 
استفاده مى شوند، نیاز به پردازنده قوى تر و حافظه رم 

بالاترى دارند.
پردازنده: پردازنده هاى چند هسته اى با سرعت بالا 
A مناسب تر هستند. براى مثال، پردازنده هاى سرى

اپل، سرى اسنپدارگون کوالکام و سرى اگزینوس 
سامسونگ از گزینه هاى قوى در بازار هستند.

حافظه داخلى: حافظه داخلى حداقل 64 گیگابایت 
توصیه مى شود، هر چند برخى مدل ها امکان افزایش 
حافظه از طریق کارت حافظه میکرو اس دى را نیز 

دارند.

عمر باترى یکى دیگر از عوامل کلیدى است که باید 
مورد توجه قرار گیرد. یک تبلت خوب باید حداقل 8

تا 10 ساعت استفاده مداوم را با یک بار شارژ پشتیبانى 
کند. با اینکه ظرفیت باترى در برگه مشخصات هر 
تبلتى ذکر مى شــود اما مطالعه بررسى ها و نظرات 
کاربران مى تواند به شــما در تشخیص عمر واقعى 
باترى و نگهدارى شارژ آن کمک کند. همچنین، 
به تکنولوژى هاى شارژ ســریع نیز توجه کنید که 
مى تواند زمان شارژ شــدن تبلت را به میزان قابل 

توجهى کاهش دهد.

کیفیت صفحه نمایش از جنبه هاى مختلفى مانند رزولوشن، نوع پنل، و روشنایى اهمیت دارد. تبلت هایى با رزولوشن بالا (فول اچ دى و 
بالاتر) تجربه تماشاى بهترى ارائه مى دهند. پنل هاى IPS و AMOLED معمولاً رنگ ها را زنده تر نمایش داده و زاویه دید گسترده ترى 

دارند. همچنین، اگر قصد استفاده از تبلت در محیط هاى روشن را دارید، میزان روشنایى صفحه نمایش نیز باید بالا باشد.
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بسیارى از کارشناسان تغذیه معتقدند غذاهاى فورى مانند نودل فورى نه تنها ارزش غذایى ندارد بلکه مصرف خارج از 
تعادل آن مى تواند مضرات زیادى هم داشته باشد. 

سمیرا ابراهیم اف متخصص علوم تغذیه و مدیر انستیتو تحقیقات تغذیه و صنایع غذایى کشور درباره ارزش غذایى نودل 
مى گوید: نودل در واقع بر پایه گندم ساخته مى شود و مثل بقیه غذاهاى رشته اى موجود در بازار است. ترکیب آن براى 
کسانى که مى خواهند استفاده کنند ترکیبى اجبارى است و از نظر علم تغذیه ترکیب مفیدى نیست چون که کالرى خیلى 
بالایى دارد. یک بسته اى که به ظاهر یک بسته خیلى کوچک است اما در همان بسته خیلى کوچک تقریبا 400 کالرى به 
فرد مى رساند. به غیر از کالرى بالا، حجم ترکیبات اش هم جالب نیست. حدودا 35 درصد انرژى آن از چربى هست. و این 
درصد بالایى است. معمولا توصیه ما در یک رژیم غذایى مطلوب این است که حداکثر 30 درصد انرژى از چربى باشد. اما 

با مصرف نودل در یک وعده غذایى 35 درصد از انرژى از چربى است. 
کربوهیدرات آن تقریبا 55 درصد است که معقول است. اما مشکل آن نداشتن فیبر است. یعنى غذایى تقریبا بدون فیبر است 
که قندش بلافاصله جذب مى شود و مى تواند زمینه ساز ابتلا به دیابت و مشکلات دیگرى در درازمدت باشد. پروتیین کمى 
هم دارد. علاوه بر این ها نمک خیلى زیادى دارد و حتى ممکن است به عنوان طعم دهنده به آن منوسدیم گلوکامات(نوعى 

نمک سدیمى) اضافه کنند که آن هم ضررهاى مخصوص به خودش را دارد و مى تواند استفاده مدام از آن مضر باشد.
وى مى گوید: شاید اگر کسى بخواهد تنوع غذایى داشته باشد یا دسترسى به غذاهاى دیگرى نداشته باشد نهایتا یک بار 
درهفته به عنوان یک وعده  غذایى و آن هم نه در آخر شب مصرف شود. و این که حداقل چاشنى هاى که کناراش را حذف 
کند تا میزان نمک   اش پایین و اگر امکان اش هست با سبزیجات مخلوط شود تا درصد فیبرش بالا رود. تا حداقل به این 
شیوه ترکیبات اش مفید تر شود. اگر مى خواهند ترکیب پروتئینى داشته باشند حتما باید به آن مواد پروتئینى مانند تخم مرغ 
یا گوشت اضافه کنند. اگر افرادى پروتئین برایشان مهم نیست. حتما سبزیجات را اضافه کنند مى توانند هر نوع سبزیجاتى 

را به آن اضافه کنند. با فلفل دلمه اى، کلم بروکلى، هویج یا هر نوع سبزیجات دیگه اى استفاده کنند. 
سبزیجاتى که فیبرش را بالا ببرد اثرات مضر کربوهیدارت، چربى، و نمک زیاد راکمى کاهش دهد.
ابراهیم اف درباره این که چطور مى شود مضرات نودل را براى بچه ها کم کرد؟ تصریح کرد: باید 

ترکیب اش اصلاح شود. نخست حذف طعم دهنده اى است که همراه نودال است. بعد افزودن 
سبزیجات است. به خصوص بچه ها تا فیبر لازم را دریافت کنند و همچنین سیر کنندگى براى 
آن ها داشته باشد. چون بچه ها در حال رشد هستند و نیاز به پروتئین دارند اگر پروتئین کافى 
دریافت نکنند به جاى این که در بدن شان عضله سازى انجام شود چربى ساخته مى شود این 
موضوع درسنین پایین باعث بیمارى هاى مزمن مثل دیابت و کبد چرب در بچه ها مى شود 
مشکلى که متاسفانه خیلى هم شایع است. بنابراین توصیه مى شود براى بچه ها حتما منبع 
پروتئینى و ســبزیجات به نودل اضافه و دفعات مصرف آن هم کم شود. همچنین یک 
بسته نودل در یک وعده براى یک بچه ها استفاده نشود. اما تا جایى که امکان دارد براى 
بچه ها توصیه نمى شود چون نمک زیاد ذائقه بچه ها را تغییر مى دهد. وقتى بچه اى از 
کودکى به خوردن این مقدار از نمک عادت داشــته باشد، مدام به غذاهاى دیگرش 

هم نمک اضافه مى کند. به این روش ذائقه بچه تغییر پیدا مى کند. حتى به نظر من 
براى بچه ها یک بار در هفته هم اضافه است و غذاى سالمى براى آن ها نیست.

اگر وقتى دراز مى کشید در سرتان احساس فشارى مى کنید که 
با بلندشدن و صاف نشستن برطرف مى شود پس این علامت 
افزایش فشار مغزتان یا همان فشــار درون جمجمه اى است 
(ICP). این اتفاق زمانى مى افتد که فشــار داخل مغز و مایع 
مغزى نخاعى اطراف آن تا حدى بالا مى رود که مى تواند باعث 

آسیب جدى مغز و حتى مرگ شود.
افزایش فشــار مغز مى تواند ناشــى از خونریزى مغزى، یک 
عفونت، تومور مغزى و یا آسیب به ســر باشد. در این شرایط 
علاوه بر سردرد ممکن است تهوع، اســتفراغ و تغییراتى در 

بینایى نیز وجود داشته باشد.
افزایش فشار داخل مغز به معنى افزایش فشار درون جمجمه اى 
است. علاوه بر بافت مغز، جمجمه نیز حاوى مایع مغزى نخاعى 
است که مغز را در بر مى گیرد و ضربه گیر مغز است و خون که 

تأمین کننده اکسیژن براى مغز و دفع کنندهسموم آن است.
فشــار داخل مغز زمانى بالا مى رود که یکى از این سه مؤلفه 
به فضاى بیشــترى نیاز دارند: بافت مغز، مایع مغزى نخاعى 

و خون.
سطح نرمال فشار مغز براى سنین مختلف متفاوت است. اما 
به طورکلى فشــار مغز نرمال باید چیزى بین 5 تا 15 میلیمتر 
جیوه باشد. اگر این فشار بالا برود و به بیشتر از 20 میلیمتر جیوه 

برسد، ساختار مغز تحت تأثیر قرار مى گیرد.
اغلب بدن مى تواند با کاهش جریان خون یا فشرده کردن مایع 
مغزى نخاعى این وضعیت را مدیریت کند. اما اگر دیگر چنین 
امکانى وجود نداشته باشد، افزایش فشار داخل مغز به سرعت 

اتفاق خواهد افتاد.
یکى از اولین ساختارهایى که فشار مغز را احساس مى کند بافتى 

به نام مننژ است که مغز را دربرگرفته است. ازآنجایى که خود 
مغز فاقد گیرنده هاى درد است، مننژ مى تواند پیام هاى درد را 
دریافت کند که باعث سر دردى وحشتناك خواهد شد. علائم 
معمول افزایش فشار مغز شامل ســردرد و احساس فشارى 
مى شود که وقتى دراز مى کشید تجربه اش مى کنید و وقتى بلند 

مى شوید بهتر مى شود.
ازآنجایى که افزایش فشــار مغز دلایل زیادى مى تواند داشته 
باشد، زمان شروع آن و اینکه چه علائمى نشان مى دهد در یک 
کودك در مقایسه با یک فرد بزرگسال مى تواند متفاوت باشد. 
دانستن برخى از این علائم و نشانه ها مى توانند به تشخیص 
به موقع، درمان فورى و حتى پیشگیرى از پیامدهاى بلندمدت 

کمک کند
دیگر علائم افزایش فشار مغز: تغییراتى در رفتار، تهوع، تشنج، 
تغییراتى در بینایى و استفراغ. در کودکان، برآمدگى ملاج (نقطه 
نرم سر) و فاصله بین لبه هاى جمجمه کودك مى تواند نشانه 

فشار مغز باشد.
عصب هاى بینایى نیز در شرایط افزایش فشار مغز تحت تأثیر 
قرار مى گیرند، خصوصاً عصب هایى که از پشــت چشــم به 
لوب هاى پس سرى مى رسند. بسته به شدت و مدت افزایش 
فشــار مغز، علائم مربوط به بینایى مى توانند به این صورت 

باشند: تارى دید، کاهش میدان دید و نابینایى موقتى.
ادم پاپى یا تورم عصــب بینایى عارضه اى اســت که در آن 
افزایش فشار مغز باعث مى شود بخشى از عصب بینایى متورم 
شود. علائم این عارضه: اختلالات موقت در بینایى، سردرد و 

استفراغ.
نگران کننده تر از آسیب عصب بینایى، اثرى است که افزایش 

فشار مغز بر خود مغز مى گذارد. وقتى فشار داخل جمجمه بالا 
مى رود، مغز مى تواند به قســمتى فشرده شود تا فشار را پایین 
بیاورد. به عنوان مثال، نیمکره چپ به واسطه بافتى به نام داس 

مغز از نیمکره راست جدا شده است.
اگر خونى در نیمکره چپ به اندازه کافى فشار وارد کند مى تواند 
نیمکره راست را به زیر داس مغز هُل بدهد، به بافت مغز آسیب 
بزند و رگ هاى خونى را مسدود کند. در نتیجه آسیب مغزى و 

سکته مغزى مى تواند رخ دهد.
مخچه نیز به واسطه غشاى تکتوریال از باقى قسمت هاى مغز 
جدا شده است. اگر فشــارى در مایع جمع شده در بالاى این 
غشا ایجاد شود، بافت مغز به ســمت پایین و نزدیک به ساقه 
مغز فشرده خواهد شــد که باعث آسیب جبران ناپذیر به ساقه 
مغز مى شود. این شرایط مى تواند منجر به فلجى، کما و حتى 

مرگ شود.
چندین عامل مى توانند باعث افزایش فشار مغز شوند، از جمله 
تومور مغزى، یک خون فعال در مغز و یــا عفونتى که باعث 

التهاب گسترده اى شده و حتى چرك تولید کرده است.
گاهى نیز، جریان نرمال مایعات ورودى و خروجى مغز به هم 
مى ریزد. مثلاً مایع مغزى به طور طبیعى از بطن مغز در مرکز 
آن توسط حفره هاى ریزى به نام فورامینا جریان پیدا مى کند، 
اگر این جریان مســدود شود، فشــار داخل مغز بالا مى رود. 
برخى از علت هاى شــایع دیگر افزایش فشــار مغز: ضربه به 
ســر، تومورهاى خوش خیم و بدخیم، هموراژ داخل جمجمه، 
خونریزى بین مغز و بافت پوشاننده آن؛ سکته مغزى ایسکمى؛ 
هیدروسفالى (آب در مغز)؛ مننژیت (التهاب بافت پیرامون مغز) 

و انسفالیت (التهاب خود مغز).

به بچه ها نودل بدهیم یا نه؟

 شکسته بندى و جا انداختن استخوان به شیوه سنتى همچنان 
در سراسر کشور رواج دارد. اما امروزه اثبات شده که این شیوه 
درمان شکستگى غیر علمى و همراه با عوارض زیاد و بعضا 
عوارض جبــران ناپذیرى از جوش نخــوردن و کج جوش 
خوردن گرفته تا قطع اعضا و اندام است. دکتر اکبر اسماعیلى 
جاه، متخصص جراحى اســتخوان و مفاصل و رئیس سابق 
بخش ارتوپدى بیمارستان اختر هم این نکته را تایید مى کند.

اسماعیلى درباره شکسته بندى سنتى و غیر علمى و عوارض 
بیان کرد: در زمان سخن گفتن از عوارض شکسته بندى به 
طور معمول به عوارضى نظیر بد جوش خوردن، دیر جوش 
خوردن و سخت جوش خوردن اشاره مى شود. اما گاهى اوقات 
این عوارض فقط به جوش خوردن ختم نمى شود. مراجعه به 
شکسته بندهاى ســنتى مى تواند منجر به این شود که یک 
شکستگى که با یک گچ گرفتن ساده حل مى شود، به یکباره 
تبدیل به یک عمل جراحى مى شــود یا مشکلى که با یک 
عمل ساده برطرف مى شد به قطع اندام مى رسد. یعنى عواقب 
مراجعه به یک شکسته بند سنتى که این کار را به صورت غیر 
علمى انجام مى دهد مى تواند تا حد یک هزینه سنگین مالى 

و جسمانى غیرقابل جبران افزایش یابد.
او با بیان این که عوارض شکســته بندى ســنتى فراتر از 
چیزى اســت که مردم مى پندارند ادامه داد: شکسته بندى 
وگچ گرفتگى و اعمال جراحى مرتبط با اســتخوان را کسى 
مى تواند انجام دهد که در رشــته اتوپدى دانشنامه و مدرك 
رسمى گرفته باشد. افراد سنتى اغلب جرئى از کار شکسته 
بندى سنتى که با دستان فرد دیگرى انجام شده را دیده اند، یا 
به دلیل اینکه مدتى در یک بیمارستان یا با یک متخصص یا 
با پدر شکسته بند خود کار کرده اند، شیوه هاى شکسته بندى 

سنتى را فرا گرفته و امروز خود آن را انجام مى دهند.
دکتر اسماعیلى درباره شناخته شده ترین عوارض شکسته 
بندى غیر علمى ســنتى نیز گفت: ایــن کار خیلى عوارض 
دارد، یکى از متداول ترین آن دیر جوش خوردن و کج جوش 
خوردن است که تازه این عوارض مربوط به استخوان هاست. 
نحوه بستن در شکسته بندى خیلى اهمیت دارد. گاهى اوقات 
پانسمان دور آتل را خیلى سفت مى بندند، فرض کنید یک 
دســت را روى یک تخته مى گذارند و دست را به زرده تخم 
مرغ و زردچوبه آغشــته مى کنند و تخته اى دیگر روى آن 
مى گذارد و رویش را با باندکشى مى بندد، نسج نرم عضلات، 
عروق و اعصاب دست تحت فشار باند له و نکروز مى شوند و 
از بین مى روند، بیمار در این روند هرچه داد و فریاد مى زند به 
او مى گویند شکستگى پیش آمده و این درد طبیعى است. در 
نتیجه عارضه اى به نام سندروم کمپارتمان یا سندروم فشارى 
اتفاق مى افتد یعنى عروق و اعصاب و عضله در فشارى قرار 
مى گیرند که از حد مجاز بیشتر است. در نتیجه رگ بسته و 
عصب سیاه مى شود و اندام غیرقابل استفاده و غیرقابل نجات 

دادن مى شود. در این وضعیت باید دست یا پا را قطع کرد.
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خطرات بالارفتن 
فشار مغز را بدانید

مراقب باشید دست ها و 
پاهایتان را از دست ندهید!

تخمه هاى هندوانه با پروتئین، چربى و سطوح متوسط 
آهن و روى غنى شده است. آنها به خصوص سرشار از 
منیزیم هستند که براى بســیارى از فرآیندهاى بدن از 
جمله تنظیم عملکرد عضلانى و عصبى، ســطح قند 
DNA خون و فشار خون و ساخت پروتئین، استخوان و

بسیار مهم است.
دانه هاى هندوانه منبع خوبى از اســیدهاى چرب تک 
غیراشباع و چند غیراشباع هستند که مى توانند سلامت 
قلب شــما را از طرق مختلف تقویت کنند. چربى هاى 
خوب نیز در محافظت از قلب شما در برابر حمله قلبى و 
سکته نقش دارند. محتواى منیزیم و پتاسیم موجود در 
تخمه هندوانه نیز به حمایت از سلامت قلب کمک مى 
کند. این مواد معدنى به تنظیم فشار خون و کاهش خطر 

بیمارى قلبى کمک مى کنند.
محتواى فیبر غذایى موجود در هندوانه به حفظ سلامت 
دستگاه گوارش کمک مى کند. فیبر به افزایش حرکات 
منظم روده کمک مــى کند و همچنین مــى تواند از 

یبوست جلوگیرى کند.
تخمه هندوانه حاوى لیکوپن، یک آنتى اکسیدان قوى 
است که به تقویت سیستم ایمنى بدن شما کمک مى 
کند. آنتى اکســیدان ها از سلول هاى ما در برابر آسیب 
رادیکال هاى آزاد محافظــت مى کنند. تخمه هندوانه 
همچنین سرشــار از ویتامین C اســت که به تقویت 

سیستم ایمنى بدن کمک مى کند.
محتواى پروتئین، فیبر و چربى هاى سالم در دانه هاى 
هندوانه مى تواند به شما کمک کند احساس سیرى و 
رضایت بیشترى کنید که به نوبه خود باعث مى شود آنها 
یک میان وعده عالى براى افرادى باشــند که به دنبال 

کاهش وزن هستند.
آنتى اکسیدان ها و اسیدهاى چرب ضرورى موجود در 
تخمه هندوانه مى توانند به سلامت پوست و مو کمک 
کنند. روغن هســته هندوانه به دلیل خاصیت مرطوب 
کنندگى و ضد پیرى در محصولات مراقبت از پوست 

نیز استفاده مى شود.
منیزیم و فسفر موجود در دانه هاى هندوانه براى حفظ 
استخوان هاى قوى و سالم مهم هستند. این مواد معدنى 

براى تشکیل و تراکم استخوان ضرورى مى باشند.
دانه هاى هندوانه حاوى تریپتوفان هستند، اسید آمینه اى 
که براى تولید سروتونین ضرورى است؛ سروتونین نیز 
یک انتقال دهنده عصبى است که به تنظیم خلق و خو و 

خواب کمک مى کند.

تخم هندوانه سرشار 
از منیزیم است

سالاد یکى از وعده هاى غذایى است که در اولین چیزى که به ذهن مى رسد، نماد 
کاهش وزن، میان وعده سالم و مواد مغذى مفیدى مانند ویتامین ها، مواد معدنى، 

فیبر و کلسیم است.
متخصصان تغذیه ممکن است به شما بگویند براى ارتقاى سلامت روده، تقویت 
سیســتم ایمنى و محافظت در برابر بیمارى قلبى، دیابت و حتى سرطان، مصرف 
سبزى برگ دار را افزایش دهید. ولى تا کنون چیزى درباره بالا بردن قدرت عضلات 

در ارتباط با مصرف سالاد گفته نشده است.

مصرف بیشتر نیترات در رژیم غذایى، به ویژه به شکل سبزى هاى برگ دار، مى 
تواند در تقویت قدرت عضلات اندام تحتانــى و عملکرد فیزیکى در مردان و زنان 
موثر باشــد.نیترات ها با بهبود عملکرد قلب و عروق، سلامت مغز و کاهش خطر 
دژنراسیون ماکولا مرتبط با افزایش سن، علاوه بر افزایش عملکرد و قدرت عضلات 

به بهبود زمان استقامت در حین ورزش مرتبط هستند.
نیترات رژیم غذایى وقتى وارد سیستم بدن شما مى شود به اکسید نیتریک تبدیل 
مى شود و اکسید نیتریک با گشاد کردن رگ هاى خونى جریان خون را بهبود مى 

بخشد.به گفته دکتر کلى جانسون-آربور، سم شناس پزشکى و عضو مرکز مدیکال 
نیوز تودى نیویورك مى گوید نزدیک بــه 80 درصد از نیترات دریافتى ما از طریق 
مصرف سبزیجات تامین مى شود. اما این تنها راهى نیست که سالادها به تقویت 
عضلات کمک مى کنند.تهیه یک سالاد رضایت بخش که مى تواند براى ماهیچه 
هاى شما نیز مفید باشد، با ترکیب مقدار مناسب پروتئین، فیبر، کربوهیدرات ها و 
چربى هاى سالم است.علاوه بر این، ســالادى که داراى مقدار مناسب میوه باشد 
مى تواند براى سلامتى شما عالى باشد. افزودن برخى میوه ها به سالاد مى تواند به 

دلیل محتواى ویتامین C مفید باشد. افزودن آجیل هاى غنى از پروتئین مانند بادام 
زمینى، بادام، بادام هندى، پســته و گردو نیز مى تواند 

بازى سالاد شــما را در مورد قدرت 
عضلانى افزایش دهد. پنیر، 

آووکادو و تخــم مرغ از 
دیگــر مــواد افزودنى

 خوب هستند.

اگر هر روز سالاد بخوریم چه اتفاقی می افتد؟
بادام ینمانند رو

گردو نیزمى تواند  ته و پ
ما را در مورد قدرت 

 دهد. پنیر، 
از  مرغ
ودنى

ف خارج از 

یى نودل 
 آن براى 
رى خیلى 
 کالرى به 
ست. و این 
ى باشد. اما 

فیبر است 
یین کمى

ت(نوعى 
 باشد.

یتا یک بار 
ش را حذف 
قل به این 
خم مرغ 
زیجاتى 

را به آن اضافه کنند. با فلفل دلمه اى، کلم بروکلى، هویج یا هر نوع سبزیجات دیگه اى استفاده کنند. 
سبزیجاتى که فیبرش را بالا ببرد اثرات مضر کربوهیدارت، چربى، و نمک زیاد راکمى کاهش دهد.
دید ابراهیم اف درباره این که چطور مى شود مضرات نودل را براى بچه ها کم کرد؟ تصریح کرد: با
ندنن ترکیب اش اصلاح شود. نخست حذف طعم دهنده اى است که همراه نودال است. بعد افزو
سبزیجات است. به خصوص بچه ها تا فیبر لازم را دریافت کنند و همچنین سیر کنندگى برىىاىاى
آن ها داشته باشد. چون بچه ها در حال رشد هستند و نیاز به پروتئین دارند اگر پروتئین کافى
دریافت نکنند به جاى این که در بدن شان عضله سازى انجام شود چربى ساخته مى شود این 
موضوع درسنین پایین باعث بیمارى هاى مزمن مثل دیابت و کبد چرب در بچه ها مى شود 
مشکلى که متاسفانه خیلى هم شایع است. بنابراین توصیه مى شود براى بچه ها حتما منبع 
پروتئینىو ســبزیجات به نودل اضافه و دفعات مصرفآن همکمشود. همچنینیک 
بسته نودل در یک وعده براى یک بچهها استفاده نشود. اما تا جایى که امکان دارد براى 
بچه ها توصیه نمى شود چون نمک زیاد ذائقه بچه ها را تغییر مى دهد. وقتى بچه اى از 
کودکى به خوردن این مقدار از نمک عادت داشــته باشد، مدام به غذاهاى دیگرش 

هم نمک اضافه مى کند. به این روش ذائقه بچه تغییر پیدا مى کند. حتى به نظر من 
براى بچه ها یک بار در هفته هم اضافه است و غذاى سالمى براى آن ها نیست.

دل بدهیم یا نه؟

 خوب هستند.مىتواند براى سلامتى شما عالى باشد. افزودن برخى میوه ها به سالاد مىتواند به شاد کردن رگ هاى خونى جریان خون را بهبود مى



0606استاناستان 4915 سال بیست و یکمیک شنبه  31 تیر ماه  1403

«آگهى ابلاغ مفاد آراء صادره ازهیأت قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتى اراضى وساختمانهاى فاقد سند

رسمى مستقر دراداره ثبت اسناد واملاك مهردشت»
برابر رأى شــماره 140360302177000180 مورخه 02/25 /1403 هیأت قانون 
تعیین تکلیف اراضى وساختمانهاى فاقدسند رســمى تصرفات مالکانه و بلامعارض 
آقاى على زمانى علویجه فرزند اکبر به شــماره شناســنامه 207 نجف آباد و  شماره 
ملى1091919747 در ششدانگ یک باب مغازه قسمتى از پلاك شماره 3274 فرعى 
واقع در علویجه 1 اصلى بخش 15 ثبت اصفهان به مساحت 74,23  متر مربع  انتقالى 

از مالک رسمى علیرضا شفیعى علویجه محرز گردیده است . 
1- برابر رأى شماره 140360302177000181 مورخه 1403/02/25 هیأت قانون 
تعیین تکلیف اراضى وساختمانهاى فاقدسند رســمى تصرفات مالکانه وبلامعارض 
آقاى علــى زمانى فرزند اکبر به شــماره شناســنامه 207 نجف آباد و شــماره ملى 
1091919747در ششدانگ یک قطعه زمین با بناى احداثى قسمتى از پلاك 3274 
فرعى واقع در علویجه 1 اصلى بخش 15 ثبت اصفهان به مساحت 01,91 متر مربع 

انتقالى از مالک رسمى علیرضا شفیعى علویجه محرز گردیده است . 
2- برابر رأى شماره 140360302177000182 مورخه 02/25 /1403 هیأت قانون 
تعیین تکلیف اراضى وساختمانهاى فاقدسند رســمى تصرفات مالکانه وبلامعارض 
آقاى علــى زمانى فرزند اکبر به شــماره شناســنامه 207 نجف آباد و شــماره ملى 
1091919747در ششدانگ یک باب خانه قســمتى از پلاك 3274 فرعى واقع در 
علوى جه 1 اصلى بخش 15 ثبت اصفهان به مســاحت 99,382متر مربع انتقالى از 

مالک رسمى علیرضا شفیعى علویجه محرز گردیده است. 
3- برابر رأى شماره 140360302177000179 مورخه 02/25 /1403 هیأت قانون 
تعیین تکلیف اراضى وساختمانهاى فاقدسند رســمى تصرفات مالکانه و بلامعارض 
آقاى على زمانى  علویجه فرزند اکبر به شماره شناسنامه 207 نجف آباد و  شماره ملى   
1091919747 در ششدانگ یک باب مغازه قســمتى از پلاك 3274 فرعى واقع در 
علویجه 1 اصلى بخش 15 ثبت اصفهان، به مساحت 15,43 مترمربع انتقالى از مالک 

رسمى علیرضا شفیعى علویجه محرز گردیده است . 
4-برابر رأى شماره 140360302177000281مورخه 03/16 /1403 هیأت قانون 
تعیین تکلیف اراضى وساختمانهاى فاقدســند رسمى تصرفات مالکانه  و  بلامعارض  
خانم  جمیله  کریمى  فرزند  حســن  به شماره شناســنامه  302    اصفهان  و  شماره 
ملى1291036504 در ششدانگ یک باب خانه قسمتى از پلاك 4708 فرعى واقع در 
علویجه 1 اصلى بخش 15 ثبت اصفهان، به مساحت 35,214 مترمربع انتقالى از مالک 

رسمى طاهره عزیزى علویجه محرز گردیده است.  
5- دراجراى ماده یک قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتى اراضى وســاختمانهاى 

فاقد سند رســمى وبرحســب ماده 3 قانون مذکور،آرائى که ازطرف این هیأت مبنى 
برتأیید انتقال عادى ویا سهم مفروزى متقاضى  صادرگردیده دردونوبت به فاصله  15  
روزمنتشر مى شودتاشخص یااشخاصى که به آراءمذکوراعتراض دارندازتاریخ اولین 
انتشــارظرف مدت دوماه اعتراض خودرابه این اداره تسلیم نموده ودرمهلت یک ماه 
ازتاریخ تسلیم اعتراض،فرصت دارندنسبت به تقدیم دادخواست به دادگاه صالحه وارائه 
گواهى مبنى برطرح دعوى اقدام نمایند و ادامه عملیات ثبتى منوط به ارائه حکم قطعى 
دادگاه خواهدبودودرصورت انقضاء مهلت و عدم  وصول اعتراض طبق مقررات سند 
مالکیت صادرخواهدشدوصدورسند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد 
بود . تاریخ انتشار نوبت اول:1403/04/16-تاریخ انتشاردوم:1403/04/31- م الف: 
1747596 - رئیس اداره ثبت اسناد و املاك  مهردشت - احمد دریائى / 6514  

آگهى موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتى و اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى

برابر آرا صادره هیاتهاى اول و دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتى اراضى 
و ســاختمانهاى فاقد سند رســمى مســتقر در واحد ثبتى نجف آباد تصرفات مالکانه 
و بلامعــارض متقاضیان محرز گردیده اســت. لذا مشــخصات متقاضیان و املاك 
مورد تقاضا به شــرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت بــه فاصله 15 روز آگهى 
مى شود. درصورتى که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضیان اعتراضى 
داشته باشــند مى توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهى به مدت دو ماه اعتراض خود را 
در اداره ثبت اسناد و املاك محل تسلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مرجع قضایى تقدیم نمایند. راى شماره  
2037 - 1403/03/21 آقاى حشــمت اله قاسمى به شناسنامه شــماره 23 کدملى 
5499739552 صادره تیــران و کرون فرزند محمد در ششــدانگ یک باب خانه به 
مساحت 154/06 متر مربع قسمتى از پلاك شماره 2 فرعى از 250 اصلى واقع در قطعه 
11 بخش 11 حوزه ثبت ملک اصفهان - گواهى شهود یازده حبه و هشتاد و سه یکصدم 
حبه مشاع از 72 حبه ششــدانگ پلاك فوق در صفحه 170 دفتر 518 املاك بخش 
11 بنام آقاى اسداله کاظمى نجف آبادى داراى ســابقه ثبت و سند بوده که متقاضى 
مورد تقاضا را با قولنامه عادى از نامبرده خریدارى نموده است.تاریخ انتشار نوبت اول: 
1403/04/16 - تاریخ انتشار نوبت دوم 1403/04/31 م الف:1747874 - غلامرضا 
شــیرانى سرپرســت واحد ثبتى حوزه ثبت ملک نجف آباد از طــرف داوود قورئیان

 نجف آبادى/ 6515

آگهى موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتى و اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى

برابر آرا صادره هیاتهاى اول و دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتى اراضى 
و ســاختمانهاى فاقد سند رســمى مســتقر در واحد ثبتى نجف آباد تصرفات مالکانه 
و بلامعــارض متقاضیان محرز گردیده اســت. لذا مشــخصات متقاضیان و املاك 
مورد تقاضا به شــرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت بــه فاصله 15 روز آگهى 
مى شود. درصورتى که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضیان اعتراضى 
داشته باشــند مى توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهى به مدت دو ماه اعتراض خود را 
در اداره ثبت اسناد و املاك محل تسلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مرجع قضایى تقدیم نمایند. راى شماره 
2029- 1403/03/21 آقــاى ســعید قیصریان نجف آبادى به شناســنامه شــماره 
1080226370  کد ملى 1080226370 صادره نجف آباد فرزند حسنعلى در ششدانگ 
یک باب خانه به مساحت 150/94 متر مربع قســمتى از پلاکهاى شماره 21 و 222 
فرعى از 835 اصلــى واقع در قطعه 4 بخــش 11 حوزه ثبت ملــک اصفهان (موارد 
مورد تقاضا قســمتى از پلاکهاى 10/835 و 17/835 بوده که به ترتیب به پلاکهاى 
835/21 و 835/22 اســتاندارد سازى شــده اند- متقاضى مالک رسمى مشاعى مى 
باشد.  تاریخ انتشــار نوبت اول:1403/04/16-تاریخ انتشــاردوم:1403/04/31- 
م الف: 1747882- غلامرضا شیرانى سرپرست واحد ثبتى حوزه ثبت ملک نجف آباد از 

طرف داوود قورئیان نجف آبادى/ 6516

آگهى فقدان سند مالکیت
خانم عفت احمدى خوزانى با تسلیم یک برگ استشهاد شهود مدعى مفقود شدن سند 
مالکیت تحریرى دفترچه اى پنج - ششم ســهم مشاع از 10 سهم مشاع از 20 سهم 
ششدانگ پلاك 109 فرعى از 113 اصلى واقع در خمینى شهر بخش 14 ثبت اصفهان 
که مالکیت نامبرده در صفحه 61 دفتر 102 به شماره ثبت 33316 و شماره چاپى سند 
299580 ثبت و تسلیم گردیده و به موجب سند صداق شماره 53720 - 1379/05/14 
دفترخانه 73 خمینى شهر در سهم نامبرده قرار گرفته است و متقاضى اظهار نموده که 
سند مالکیت در اثر جابجایى مفقود گردیده و تقاضاى صدور سند مالکیت المثنى نموده 
است ؛ لذا طبق تبصره یک اصلاحى ماده 120 آیین نامه قانون ثبت مراتب آگهى مى 
شود که هر کس مدعى انجام معامله غیر از آنچه در این آگهى ذکر شده نسبت به آن یا 
وجود سند مالکیت مزبور نزد خود باشد از تاریخ انتشار این آگهى تا ده روز به این اداره 
مراجعه و اعتراض خود را کتباً ضمن ارائه اصل سند مالکیت و سند معامله تسلیم نماید 
تا مراتب صورت مجلس و اصل سند به ارائه کننده مسترد گردد. اگر ظرف مهلت مقرر 
اعتراضى نرسد یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نشود المثنى سند مالکیت مرقوم 
صادر و به متقاضى تسلیم خواهد شد. تاریخ انتشار:1403/04/31-م الف:1754581- 
سید محمدحسن مصطفوى- مدیر واحد ثبتى حوزه ثبت ملک خمینى شهر- از طرف 

زهره عموشاهى خوزانى/ 6660

آگهى ابلاغ مفاد آرا صادره هیات قانون تعیین تکلیف
برابر راى 1781 مورخ 1403/03/10 به شماره کلاســه 1507 مالکیت آقاي / خانم 
مصطفی نقدي به شناســنامه شــماره 13842 کدملی 1142353257 صادره فرزند 
محمود در ششــدانگ یک قطعه زمین محصور به مساحت 382,28 متر مربع پلاك 
شماره 1266 فرعی از 122 اصلی واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک خمینی 
شــهر به موجب قولنامه عادى و وکالت 22423 مورخ 1402/09/05 دفترخانه 388 
خمینى شهر و ملاحظه نقشه ملک و گزارش کارشناس ملاحضه و محرز گردیده است .
برابر راى 0681 مورخ 1403/02/03 به شماره کلاســه 1506 مالکیت آقاي / خانم 
آرزو جعفري به شناسنامه شماره1130145034 کدملی 1130145034 صادره فرزند 
محمد کریم در 33٫1 حبه مشاع از 72 حبه ششدانگ یکباب خانه به مساحت466٫12 
متر مربع پلاك شــماره 1266 فرعــى از 122 اصلى واقع در اصفهــان بخش 14 
حوزه ثبت ملک خمینی شــهر به موجــب صفحه401 دفتر 596 و ســند 111946 
مــورخ 1396/11/29 دفترخانه 46 اصفهان و ســند 139620302006014121 و 
وکالت22423 مورخ 1402/09/05 دفترخانه 388 خمینى شهر و ملاحظه نقشه ملک 

و گزارش کارشناس ملاحضه و محرز گردیده است .
برابر راى 0679 مورخ 1403/02/03 به شماره کلاســه 1508 مالکیت آقاي / خانم 
جهان علیرضائى به شناسنامه شماره 75 کدملی 1140932314 صادره فرزند نجفعلى 
در  9/38حبه مشاع از 72 حبه ششــدانگ یکباب خانه به مساحت 466,12 متر مربع 
پلاك شماره 1266 فرعى از 122 اصلى واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک 
خمینی شــهر به موجب صفحه 401 دفتر 596 و سند 111946 مورخ 1396/11/29 
دفتر خانه 46 اصفهان و ســند 139620302006014121 و وکالت 22423 مورخ 
1402/09/05  دفتر خانه 388 خمینى شهر و ملاحظه نقشه ملک و گزارش کارشناس 

ملاحضه و محرز گردیده است .
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهى میشود در صورتى 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضى اعتراضى داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهى به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت 1 ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایى 
تقدیم نماید بدیحى اســت در صورت انقضاى مدت مذکــور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.  تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/04/31- 
تاریخ انتشــار نوبت دوم: 1403/05/15- م الف: 1755021- ســید محمدحســن 
مصطفوى - رئیس اداره ثبت اسناد و املاك شهرستان خمینى شهر- ازطرف حمید 

سعیدى / 6664

مدیرکل راه و شهرسازى استان اصفهان از رفع تصرف 
475/8 هکتار اراضى ملى و دولتى اســتان در سه سال 

اخیر خبر داد.
علیرضا قارى قرآن اظهار داشــت: با هدف جلوگیرى از 
تصرف اراضى ملى و دولتى در ســطح استان اصفهان، 
همواره اجراى اقدامات پیشــگیرانه در اولویت قرار دارد 
که بر این اساس جهت اطلاع رسانى با نصب تابلو، علائم 
هشدار دهنده و دیوار نویسى، هشدارهاى لازم اعلام شده 
تا مردم اســتان بدانند کدام اراضى مربوط به بیت المال 
است.وى افزود: در سه سال اخیر، 475/8 هکتار از اراضى 
ملى و دولتى در گســتره شهرهاى اســتان اصفهان، با 

هوشیارى و تلاش عوامل یگان حفاظت اراضى استان از 
چنگال متصرفات خارج و رفع تعرض شد.

مدیرکل راه و شهرسازى استان اصفهان، گفت: بازگشت 
این اراضى به بیت المال با اجراى 94 فقره حکم قطعى 

قضائى و 280 مورد رفع تصرف فورى انجام شده است.
وى افزود: با اجراى این احکام قضائى در مجموع 185/4 
هکتار از زمین هاى ملى و دولتى در پهنه استان اصفهان 
رفع تصرف و به بیت المال اعاده و نسبت به قلع وقمع و 
خلع ید آن اقدام شد.قارى قرآن ادامه داد: از سال 1400 تا 
1402 نیز 290 هکتار از اراضى ملى و دولتى استان رفع 

تصرف فورى شده است.

معاون سیاســى، امنیتى و اجتماعى استاندارى اصفهان 
گفت: اصفهان آمادگى لازم براى اعزام زائران اربعین را 
دارد و هماهنگى ها با ارگان هاى مختلف در این باره انجام 
شده اســت.محمدرضا جان نثارى با تأکید بر برگزارى 
اربعین حسینى به روش کاملاً مردمى و با مشارکت آحاد 
مردم، بیان کرد: در این راستا اداره کل حج و زیارت استان 
لیســتى از افراد نیازمند که توان مالى جهت حضور در 
همایش اربعین حسینى را ندارند در اختیار کمیته امداد امام 
خمینى (ره) استان قرار دهد و گزارش آن را به دبیرخانه 
ستاد اربعین استان ارائه کند، در این طرح جلب مشارکت 

خیرین بسیار ضرورى است.

جان نثارى در خصوص تأمین پزشــک و تهیه و ارسال 
اقلام دارویى مورد نیاز مواکب، خاطرنشان کرد: دانشگاه 
علوم پزشکى اصفهان با همکارى و هماهنگى جمعیت 
هلال احمر نسبت به تأمین پزشک و داروهاى مورد نیاز 
مواکب اقدام و نتیجه فعالیت خود را به دبیرخانه ســتاد 
اربعین اســتان ارائه کند.جان نثارى ادامه داد: به منظور 
تأمین ســوخت مورد نیاز خودروهاى حامل مســافران 
اربعین، کمیته حمل ونقل و ســوخت ستاد با هماهنگى 
و همکارى شرکت فرآورده هاى نفتى منطقه اصفهان، 
کارت ســوخت ویژه جایگاه هاى بین راهــى را تهیه و 

سوخت مورد نیاز جایگاه داران را تأمین کند.

475 هکتار از اراضى دولتى 
اصفهان رفع تصرف شد

آمادگى اصفهان
 براى اعزام زائران اربعین 

سرنوشت پلنگ رؤیت شده 
در زیار

رییـس اداره حفاظـت و مدیریـت حیـات وحـش 
حفاظت محیط زیست استان اصفهان گفت: پلنگى 
که در زیار رویت شده بود، از این منطقه خارج شده و 
به سمت زیست گاه هاى طبیعى در کوهستان هاى 
رامشه نزدیک شده است. مریم امیدى افزود: پس 
از گزارش رویت پلنگ در زیار، گزارشـات دیگرى 
مبنى بر حضور پلنگ از شهرهاى نیک آباد و رامشه 
اعلام شـد اما طبق آخرین اطلاعات و بررسـى ها، 
این پلنـگ به دنبـال یافتـن منطقه امن به سـمت 
زیستگاه هاى آزاد حرکت کرده است. در هفته هاى 
گذشـته، فیلمـى کوتـاه در شـبکه هاى اجتماعـى 
منتشر و در آن ادعا شده بود که این تصاویر مربوط 
به حضور پلنگ در شـهر زیار اصفهان اسـت؛ زیار 
شهرى از توابع بخش مرکزى شهرستان اصفهان 
و در 34 کیلومترى شـرق این کلانشهر است. وى 
گفت: در فضاى مجازى نظریه هاى مبنى بر اینکه 
جانور مشـاهده شـده در زیار پلنگ نبوده، منتشـر 
شده اسـت که صحیح نیسـت. امیدى افزود: فیلم 
هایى که از دوربین هاى مدار بسـته استخراج شده 
است، جاى رد پاى پلنگ و مشاهده مستقیم مردم 
و کشـاورزان منطقه، گواه بر حضـور پلنگ در این 
منطقه بوده اسـت. وى گفـت: اینکه ایـن پلنگ از 
زیسـتگاه هاى طبیعى به منطقه زیار آمده یا پلنگِ 
در اسـارت بوده، همچنان مورد شک و تردید است 
اما شواهد نشان مى دهد، جانور از این منطقه خارج

 شده است.

خبر

آرمان کیانى
این روزها در گوشه و کنار شهر با پدیده اى مواجه هستیم 
که تابستان هر سال اما و اگرهایى را براى شهروندان ایجاد 
مى کند: چرا چندین سال است که در اوج تابستان با خزان 

زود رس درختان مواجه مى شویم؟
این سئوال هر ساله است که چرا درختان سرسبز اصفهان 
در این فصل به خــزان زودرس دچار مى شــوند. از نظر 
بسیارى از ســاکنان اصفهان، علت این پدیده را باید در 
گرماى شدید هوا جســتجو کرد اما کارشناسان معتقدند 
گرما به تنهایى عامل برگریزان تابســتانه نیســت بلکه 
موضوع اصلى به تبعات کمبود آب و خشک شدن زاینده 

رود  باز مى گردد.
روز گذشته منصور شیشه فروش، مدیرکل مدیریت بحران 
استاندارى اصفهان با اشاره به اینکه افزایش دما و خشکى 
رودخانه زاینده رود بر شدت آثار کم آبى در بخش شرب، 
کشاورزى و فضاى سبز افزوده است، گفت: خزان زودرس 
درختان در شهرها و روستاهاى مسیر زاینده رود و نیز در 
حاشیه رودخانه و مادى هاى (نهَرهاى) شهر اصفهان به 
طول 300 کیلومتر رخ داده که این ها به طور عمده درختان 
کهن و چند ساله هســتند و نیز درختان کمربند فضاى 
سبز شــرق اصفهان و ناژوان به علت نبود جریان آب در 
رودخانه، افت سطح آب چاه ها و تغییر کیفى منابع آب زیر 
زمینى دچار برگ ریزان، تنش آبى و آسیب پذیر شدن در 

برابر آفات شدند.
اما از منظر علمى، فروغ مرتضایى نژاد، مدیر عامل اسبق 
سازمان پارك ها و فضاى سبز شــهردارى اصفهان و از 

کارشناسان گیاهى شناسى اســتان مرجع معتبرى براى 
پاسخ به این ســئوال اســت که چرا درختان اصفهان در 
تابستان هم مشــابه پاییز دچار خزان مى شوند: «خزان 
زودرس یا خــواب درختان از نظر علمى بــه این ترتیب 
است که در دو زمان درختان پهن برگ به خواب مى روند 
که یکى در فصل زمستان اســت. اما خوابى به نام موقت 
تابستانه داریم که معمولاً در ماه هاى مرداد در شهرهایى 
که به ناگهان هوا گرم یا تنش خشکى ایجاد مى شود، بروز 
مى کند، این دو تنش مثل تنش سرما باعث مى شود که 
برگ هاى درختان بریزد و نهایتــاً درخت به یک خواب 
موقت برود. با بالا رفتن یک مرتبه دماى هوا، خشک بودن 
زاینده رود و اینکه چاه ها آب کافى را نداشتند، بنابراین با کم 
آبیارى کردن و به ویژه گرم شدن یک مرتبه هوا از میانگین 

همیشگى حالت خزان را در شهر دیدیم.»
مهم آن که برگ ریزان تابستانه تنها مشکلى نیست که 
تنش هاى آبى براى درختان اصفهان به ارمغان آورده است 
بلکه ســقوط گاه و بیگاه خود درختان هم ارمغان همین 
وضعیت آبى اصفهان است. شیشه فروش در همین باره و 
با اشاره به اینکه سقوط درختان با وزش باد افزایش یافته 
است، اظهار داشــت: نزدیک به 16 هزار هکتار از باغات 
مثمر باغداران در حوضه زاینده رود و دیگر مناطق استان 
نیز به علت نبود جریان آب در رودخانه زاینده رود و خشکى 
و کم آبى چاه ها و چشمه ها و قنوات در معرض تنش آبى 
قرار دارد و لازم است وزارت نیرو براى نجات زاینده رود 
و رفع مشکلات کم آبى استان اصفهان نیز اقدام اساسى 
کند زیرا هنوز طرح هاى مطالعه شده از جمله تأمین پایدار 

اب شهرستان هاى غرب اجرایى نشده و مصوبات شوراى 
عالى آب مبنى بر ممنوعیت بارگذارى جدید در زاینده رود و 
جلوگیرى از برداشت هاى بى رویه در بالا دست زاینده رود 

توسط وزارت نیرو اجرایى نشده است.
احمد خاتون آبادى، کارشــناس محیط  زیست نیز درباره 
ســقوط درختان اصفهان هم مى گوید: سقوط درختان 
باید مورد پژوهش علمى صورت بگیرد، اما کمبود آب هم 

مى تواند یکى از عوامل مؤثر در این زمینه باشد. 
وى افزود: با توجه به اینکه آب هــاى زیرزمینى کاهش 
یافته سبب مى شود ریشــه درختان با آب تماس نداشته 
باشد و سست شود، اما مقاومت گیاهان به عوامل دیگرى 
هم بســتگى دارد مانند آفت و بیمارى که گیاه را ضعیف 
مى کند.البته مدیر عامل اسبق سازمان پارك ها و فضاى 
سبز شــهردارى اصفهان با قطعیت بیشترى در این باره 
به اظهار نظر مى پــردازد. مرتضایى نژاد مى گوید: زاینده 
رود به صورت رودخانه فصلى درآمده است و درختان در 
این سال ها دچار تنش شده اند، ریشه هاى درختان عمدتاً 
در پارك هاى حاشیه زاینده رود است که همه به رودخانه 

وصل هستند، حتى درختانى که حاشیه اى نیست نیز در 
مناطق مختلف بــراى دریافت آب وابســته به چاه هاى 
حریمى هستند که باز هم وابســته به رودخانه زاینده رود 

است.
وى اظهار مى کند: ریشه هاى این درختان مرتباً آسیب دیده 
و استرس هاى آبى موجب شده تا آفاتى مثل پوست خواران 
و چوب خواران بیشتر به این درختان حمله کنند، پوسیدگى 
طوقه درختان بیشتر باشد. به علاوه آبیارى قطره اى که در 
سال هاى اخیر در شهر متداول شده است، موجب شده تا 
ریشه هاى درختان بخصوص آنهایى که کم سن تر و در 
حدود 10 تا 20 ساله هستند، سطحى شده و با کوچک ترین 
بادى جابه جا شود.اما راه حل چیست؟ هم کارشناسان و هم 
مسئولان متفق القول معتقدند که احیاى رودخانه زاینده 
رود و حل مشکل آب اصفهان تنها راه براى جلوگیرى از 
خزان درختان در تابستان است. راه حلى که فعلاً و در کوتاه 
مدت امیدى به تحقق آن نیست تا لذت صداى خرد شدن 
برگ هاى پاییزى در زیر هر گام، جــاى خود را به نواى 

دهشتناك تبعات بى آبى در اوج گرماى تابستانه بدهد. 

رؤیت دوباره پدیده برگریزان درختان اصفهان در میانه تابستان 

مدیرکل مدیریت بحران استاندارى اصفهان از کنترل به خزان در اوج گرما
موقع 4 حادثه آتش سوزى در مراتع مناطق جنوب و غرب 
استان اصفهان طى 24 ساعت منتهى به روز جمعه خبرداد.
منصور شیشــه فروش اظهار داشت: ســاعت 10 صبح 
روز پنجشــنبه 28 تیر وقوع حریــق در مراتع ده زرگران 
شهرستان چادگان گزارش شــد که در پى آن حدود 1/5 

هکتار از اراضى دچار آتش سوزى شدند.
وى ادامه داد: همچنین وقوع حریق در 1/7 هکتار از مراتع 
بخش پادناى شهرستان ســمیرم ساعت 18 و 40 دقیقه 
عصر و نیز حادثه اى مشــابه و به طــور همزمان در 1/5 
هکتار از مراتع روستاى مزده شهرستان نطنز و همچنین 
در ســاعت 16 و 30 دقیقه بعد از ظهر روز پنجشنبه در 2 
هزار متر از مراتع پیشکوه شهرستان فریدونشهر محدوده 

روستاى مکدین گزارش شد.
مدیرکل مدیریت بحران استاندارى اصفهان خاطرنشان 
کرد: هر یک از این حوادث پس از یک تا 2 ساعت تلاش 
عوامل یگان حفاظت از منابع طبیعى با همکارى همیاران 
طبیعت، آتش نشانى شهردارى ها و دهیارى ها و تیم هاى 

محلى اطفاى حریق در اراضى مرتعى مهار شدند.
شیشه فروش گفت: بر اثر این حوادث پوشش هاى گیاهى 
و علوفه اى یک ســاله و اراضى دیم مناطق فوق در آتش 

سوخت و متحمل خسارت شد.
به گفته وى، علت حوادث آتش ســوزى در مراتع استان 
بى احتیاطى و عوامل انســانى بوده کــه به علت وزش 

تندبادهاى فصلى و شدت گرما، شعله ور شده است.
مدیر کل مدیریت بحران استاندارى اصفهان، علت 95 
درصد از وقایع حریق در عرصه هــاى طبیعى را عوامل 

انسانى و بى احتیاطى دانست.

4 آتش سوزى در مراتع 
اصفهان طى 24 ساعت

آگهى تغییرات
شرکت سهامى خاص پردیس دیزل سپاهان به شناسه ملى 14011077213 
و به شماره ثبت 70825 به استناد صورتجلســه مجمع عمومى عادى بطور فوق 
العاده مورخ 1402/12/20 تصمیمات ذیل اتخاذ شد آقاى نوید اخوان حریرى به 
شماره ملى 1286015219 به سمت بازرس على البدل تا پایان سال مالى موسسه 
حسابرسى تابان سراج سعادت به شناسه ملى 14013107622 به سمت بازرس 
اصلى تا پایان سال مالى انتخاب گردیدند روزنامه کثیرالانتشار نصف جهان جهت 
نشر آگهى هاى شرکت تعیین گردید.ترازنامه و حساب سود و زیان شرکت منتهى 
به سال هاى 1401 مورد تصویب قرار گرفت. اداره کل ثبت اسناد و املاك استان 
اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى اصفهان (1754710)/6665

تاسیس شرکت
 با مسئولیت محدود آروند آسانسور آسمان درتاریخ 1403/04/07 به شماره ثبت 77489 به شناسه ملى 14013486553 ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم 
آگهى میگردد. موضوع فعالیت :طراحى ، مونتاژ، سرویس ، نگه دارى و نصب و بازسازى انواع آسانسور کششى و هیدرولیک و مغناطیسى و پله برقى ، فروش قطعات و لوازم آسانسور و پله برقى ، خرید و فروش 
انواع آسانسور و پله برقى ،ارائه مشاوره و انتقال مهارت در زمینه طراحى و مونتاژ انواع آسانسور و پله برقى. خرید و فروش، تولید و توزیع، صادرات و واردات کلیه کالاهاى مجاز بازرگانى، شرکت در کلیه همایشها و 
نمایشگاه هاى داخلى و خارجى، ترخیص کالا از گمرکات داخلى، انعقاد قرارداد با کلیه اشخاص حقیقى و حقوقى ، اخذ و اعطاى شعب و نمایندگى شرکت هاى معتبر داخلى و خارجى، افتتاح انواع حساب در کلیه بانک 
ها و موسسات اعتبارى دولتى و خصوصى صرفا در راستاى موضوع فعالیت شرکت، اخذ وام و اعتبارات مالى از بانک ها و موسسات مالى صرفا در راستاى موضوع شرکت، شرکت در کلیه مناقصات و مزایدات دولتى 
و خصوصى و پیمانها. درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهاى لازم از مراجع ذیربط مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلى : استان اصفهان، شهرستان اصفهان، بخش مرکزى، شهر اصفهان، باغ 
دریاچه، کوچه شهید جلائى غربى 51 [2]، خیابان وحید، پلاك 21، ساختمان تجارى امین، طبقه 3، واحد 23 کدپستى 8176667133 سرمایه شخصیت حقوقى عبارت است از مبلغ 1,000,000 ریال نقدى میزان 
سهم الشرکه هر یک از شرکا آقاى امید خلیلى منصور به شماره ملى 1270024851 دارنده 500000 ریال سهم الشرکه آقاى حبیب روح بخش خالق دوست به شماره ملى 1290889521 دارنده 500000 ریال 
سهم الشرکه اعضا هیئت مدیره آقاى امید خلیلى منصور به شماره ملى 1270024851 به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت نامحدود آقاى حبیب روح بخش خالق دوست به شماره ملى 1290889521 به سمت 
مدیرعامل به مدت نامحدود و به سمت عضو اصلى هیئت مدیره به مدت نامحدود دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها، عقود اسلامى و همچنین 
کلیه نامه هاى عادى و ادارى با امضاء مدیرعامل یا رئیس هئیت مدیره همراه با مهر شرکت معتبر مى باشد. اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه روزنامه کثیر الانتشار نصف جهان جهت درج آگهى هاى شرکت 

تعیین گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمى باشد. اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى اصفهان (1754714)/6666
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با بودجه اى که در مجمع شرکت سهامى ذوب آهن براى این باشگاه ریشه دار تصویب 
شد، به نظر مى رسد روزهاى سختى در انتظار سبزپوشان اصفهانى باشد.

به گزارش فارس، مجمع سالیانه شرکت ســهامى ذوب آهن اصفهان صبح روز جمعه 
29 تیرماه طى چند ساعت برگزار شد؛ در بخش کوچکى از این مجمع حاضران درباره 
بودجه باشــگاه ریشــه دار و قدیمى ذوب آهن هم تصمیم گیرى کردند و در شرایطى 
که انتظار مى رفت سبز پوشان اصفهانى که در رشــته هاى مختلف ورزشى تیمدارى 
مى کنند، بودجه خوبى را از کارخانه دریافت کنند اما فقــط 240 میلیارد تومان به این 

باشگاه اختصاص پیدا کرد.

در اواخر این مجمع برگزار کنندگان آن در یک بازه زمانى بسیار کوتاه و در طول 20 ثانیه 
سریعاً در مورد بودجه باشگاه تصمیم گیرى کردند و با افزایش این بودجه به میزان 20

درصد 240 میلیارد تومان را مصوب کردند. این در حالى است که فصل گذشته با اضافه 
شدن مبالغ اسپانسرها و متمم هاى بودجه اى باشگاه ذوب آهن پارسال نزدیک به 360
میلیارد تومان درآمد داشت و حالا بودجه این باشــگاه اگرچه از سوى شرکت افزایش 
داشته اما نسبت به درآمدى که سال گذشــته کسب کرده بسیار ناچیز است؛ آن هم در 
شرایطى که اکثر تیم هاى صنعتى براى لیگ بیست و چهارم بودجه بسیار مناسبى را در 

نظر گرفتند و با تمام قوا وارد نقل و انتقالات تابستانى شدند.

نکته قابل توجه این اســت که مبلغ 240 میلیارد تومان براى کل باشگاه ذوب آهن و 
تیم هاى ورزشى این باشگاه در نظر گرفته شده؛ ذوب آهن در رشته هاى ورزشى متعدد 

تیمدارى مى کند که هزینه آنها را هم باید از این بودجه کسر کنیم و با یک حساب
سرانگشتى مى توان به این مسئله دریافت که مبلغى مابین 150 تا 160 میلیارد تومان 
براى تیم فوتبال بزرگسالان این باشــگاه باقى بماند؛ مبلغى که در مقایسه با تیم هاى 
دیگر لیگ برتر اندك است و از قدرت این تیم براى حضور در لیگ بیست و چهارم بسیار 

کم مى کند.
ذوب آهن به عنوان تیمى که افتخارات زیادى را در رشته فوتبال کسب کرده و حتى در 
سال هاى نه چندان دور به عنوان نایب قهرمانى آسیا نیز رسیده بعد از چند سال کابوس 
وار فصل گذشته رتبه پنجم را در جدول رده بندى لیگ برتر به دست آورد که این مسئله 
باعث خوشحالى هواداران این تیم شد. حالا در شــرایطى که انتظار مى رفت مدیران 
کارخانه ذوب آهن بودجه مناسبى را براى این باشگاه به خصوص تیم فوتبال بزرگسالان 
آن در نظر بگیرند تا با قدرت بیشترى وارد مسابقات شوند مبلغى نه چندان خوب نسبت 
به سایر تیم هاى لیگ برترى براى ذوب آهن اختصاص داده شده که یک زنگ خطر 

بزرگ براى تیم ریشه دار اصفهان محسوب مى شود.
بى شــک سبزپوشــان اصفهانى با بودجه 150، 160 میلیارد تومانى تــوان مقابله با 
قدرت هاى برتر فوتبال ایران را نخواهند داشت و با توجه به اینکه این بودجه هم تراز با 
تیم هاى متوسط و معمولى لیگ برتر است احتمالاً شاهد نزول رتبه این تیم در فصل 

آینده و تلاش آنها براى بقا در مسابقات لیگ برتر خواهیم بود.
حال اینکه مســئولان کارخانه ذوب آهن چگونه و بر اساس چه معیارهایى با توجه به 
عملکرد موفق تیم فوتبال بزرگسالان و ســایر تیم هاى این باشگاه چنین بودجه اى را 
براى آنها در نظر گرفته اند، اتفاقى است که باید درباره اش تحقیق کرد. اینکه اعضاى 
مجمع شرکت ذوب آهن بدون بررسى عملکرد این باشگاه در سال گذشته در عرض چند 

ثانیه و سریعاً اقدام به تعیین بودجه مى کنند موضوعى است که جاى تامل زیادى دارد.

ذوب آهن علیه ذوب آهن!

مدیرعامل باشگاه آلومینیوم اراك در مورد انتقال مهدى لیموچى به سپاهان، در شرایطى که از پرسپولیس به عنوان مقصد 
بازیکن جدید سپاهان نام برده مى شد و مدیرعامل پرسپولیس معتقد است این انتقال به خاطر پیروزى قواى صنعتى بر 
قواى ورزشى بوده است، بیان کرد: اگر منطقى بررسى کنیم، باید بگویم تمام صحبت هاى درویش مدیرعامل پرسپولیس 
منطقى و معقول بود. باشگاه پرسپولیس قبل از ســپاهان به ما پیشنهاد داده بود و مدیرعامل پرسپولیس چند بار با من 
صحبت کرد. محمد رجائیان درباره تغییر نظر وینگر فصل گذشته آلومینیوم عنوان کرد: لیموچى مصر بود به پرسپولیس 
برود، اما نمى دانم چه شد که ورق برگشت. به همین خاطر از قول و قرار با پرسپولیس عقب نشینى کردیم. از بین بازیکنانى 

که سپاهان پیشنهاد کرده بود، حسینى با جذب عیسى مرادى موافقت کرد و این بازیکن به تیم ما مى پیوندد.

تمرینات پیش فصل شمس آذر قزوین در حالى آغاز شده که بازیکنان تحت قرارداد این باشگاه خودشان را به مازیار 
زارع معرفى کردند و کارشان را انجام دادند و در این بین، حسین گودرزى هم حضور یافت. حسین گودرزى که فصل 
قبل نمایش موثرى در سمت چپ خط دفاعى شمس آذر داشت و گفته مى شد مورد توجه استقلال و سپاهان قرار 
دارد، به دلیل عدم انتقالش به سایر باشــگاه ها، به کارش در تیم قزوینى ادامه داده و همراه سپاهان به ترکیه نرفته 
است. باشگاه سپاهان خواستار مبلغ قابل توجهى در ازاى جابه جایى على اصغر اعرابى و حسین گودرزى شده بود که 
شمس آذر با آن مخالفت کرد و از سوى دیگر استقلال نیز تصمیم گرفت میلاد زکى پور را در این پست جذب کند تا 

به این شکل چنین انتقالى رقم نخورد.

ورق برای لیموچی برگشته است! گودرزی به سپاهان نیامد!

تیــم گیتى پســند اصفهان با 
شش گل سن ایچ ســاوه را در 
هم کوبید و بــار دیگر قدرت 
خود را براى دفاع از تاج و تخت 

قهرمانى به رخ رقبایش کشید.
پیــروزى و حکمرانــى همان 
چیزى اســت که شــاگردان 
کشاورز به آن خو گرفته اند. تیم 
گیتى پسند اصفهان در اولین 
میزبانى فصل جدید رقابت هاى 
لیگ برتــر با شــش گل تیم 
سن ایچ ساوه را که پیش ترها 
غول کش یاد مى شد، مجازات 
کرد و به لطف تفاضل گل بهتر 

نسبت به حریف دیرینه اش مس سونگون ورزقان در صدر جدول جاى گرفت تا 
همچنان ماموریت دفاع از عنوان قهرمانى را با موفقیت پشت سر بگذارند. این نبرد 
با برترى قاطعانه گیتى پسند اصفهان آغاز شد و آن ها در همان نیمه اول، سن ایچ 

ساوه را از بازى خارج کردند و با نتیجه سه بر صفر به رختکن رفتند.
نمایش شگفت انگیز ستاره هاى کشاورز به قدرى داغ و حرارت داشت که سن ایچ.
ها حتى فرصت جبران کردن گل هاى خورده را بدست نیاوردند و در نیمه دوم نیز 
اختلاف به شش گل رسید. اگرچه شاگردان صبورى در ثانیهوهاى پایانى موفق 

به گلزنى شدند که در برابر شش گل گیتى پسند به هیچ گرفته مى شد.
از نکات جالب این مسابقه، سن ایچ ساوه با وجود دریافت شش گل و عقب افتادن 
از میزبانش در تمامى طول مسابقه به بازى پاورپلى روى نیاورد و به عبارتى دیگر 

با عدم ریسک سعى کرد شکست سنگین ترى را متحمل نشود.
گل هاى گیتى پسند را محمدحسین درخشانى آقاى گل فصل گذشته لیگ برتر دو 
بار، محمدرضا سنگ سفیدى، بهمن جعفرى، مسعود یوسف و على رضا رفیعى پور 

به ثمر رساندند و براى سن ایچ ساوه، بهنام فعال موفق به گلزنى شد.
تیم گیتى پسند اصفهان هفته آینده مهمان هیات فوتبال قم شگفتى ساز فعلى 

لیگ برتر است و سن ایچ ساوه در مشهد به مصاف فرش آرا خواهد رفت.

کمال کامیابى نیــا یک فصل 
دیگر را بــا ذوب آهن اصفهان 

پیش رو خواهد داشت.
کامیابى نیا یکــى از بازیکنان 
کمیاب و خاص در عصر طلایى 
پرسپولیس و اوج گیرى این تیم 
با برانکو بود. همه بازیکنان آن 
نسل با پیشنهادات زیادى براى 
جدایى مواجه شــدند اما کمال 
از جمله معدود بازیکنانى که تا 
روز آخرى که سرخ ها به او نیاز 

داشتند این تیم را ترك نکرد.
کمال کامیابى نیا تابستان گذشته 
بعد از اعلام عدم نیاز باشگاه، پس از هشت فصل و کسب افتخارات بسیار زیاد 
اردوگاه سرخ را ترك کرد تا چالش جدیدى را آغاز کند . این هافبک دفاعى جنگنده 
بعد از گذراندن یک فصل در اصفهان و با پیراهن سبز ذوب آهن، بار دیگر آماده 
چالش جدید در این تیم مى شــود.کامیابى نیا یکى از بازیکنانى است که محمد 

ربیعى در فصل جدید روى او حساب ویژه اى به عنوان مهره باتجربه مى کند.

بانوى فوتبالیست قائمشهرى در لیگ فوتبال اروپا به میدان خواهد رفت.
شقایق روزبهان قائمشهرى کاپیتان اسبق سپاهان و یکى از هافبک هاى تهاجمى 
فوتبال ایران با عقد قراردادى، تیم پیونیک ارمنستان را در پیکارهاى باشگاه  هاى 

اروپا همراهى مى کند.
هافبک 29 ســاله و ملى پوش فوتبال بانوان ایران یکى از 4 بازیکن کشورمان 
است که به تیم پیونیک ارمنستان ملحق شــده تا در مرحله مقدماتى لیگ اروپا 

به میدان برود.
پیونیک چهار بازیکن ایرانى را براى تقویت خود در نظر گرفته که روزبهان یکى از 

آنهاست و انتظار مى رود مهره ثابت تیمش هم باشد.

پیشروی مدافع عنوان قهرمانی

 به سوی قهرمانی

کمال و آغاز یک فصل دیگر

 در اصفهان

کاپیتان اسبق سپاهان

  در لیگ فوتبال اروپا

تمرینات
زارع معرف
قبل نمای
دارد، به د
است. باش
شمس آذ
به این شک

مهاجم خبرساز نقل و انتقالات تابستانى در تمرینات فولاد حضور داردو کارش را 
جلو مى برد.محمد جواد محمدى بازیکن پیشین ذوب آهن که در نقل و انتقالات 
راهى فولاد خوزستان شد، در اردوى تهران قرمزپوشــان اهوازى حضور دارد و 
کارش را جلو مى برد.بعد از انتقال محمدى به فولاد، باشگاه ذوب آهن اعلام کرد 
که قرارداد او با خوزستانى ها غیرقانونى است چراکه آنها به صورت یک طرفه و بر 

اساس قوانین نقل وانتقالاتى قرارداد او را تمدید کرده بودند.
ذوبى ها همچنین نامه اى را به ســازمان لیگ نوشتند و خواستار عدم ثبت قرارداد 

جواد محمدى با باشگاه فولاد خوزستان شدند. 
با وجود حواشــى پیش آمده اما جواد محمدى همچنان در تمرینات فولاد حضور 
داردو بى توجه به موضوعات مطرح شده کارش را زیر نظر یحیى گل محمدى جلو 
مى برد. فولادى ها اعتقاد دارند که قرارداد محمدى قانونى اســت و حالا باید دید 
این دعواى حقوقى که به کمیته هاى قضایى فدراسیون نیز کشیده شده، چگونه 

خاتمه پیدا خواهد کرد.

شنیده مى شود تیم استقلال با ایوان آلخو هافبک تیم کادیس اسپانیا صحبت هایى 
انجام داده و این بازیکن گزینه مدنظر جواد نکونام است.

گفته مى شود تیم استقلال در ادامه فصل نقل و انتقالاتى تیم خود 
سراغ یک بازیکن اسپانیایى شاغل در لالیگا رفته است که در پست 

وینگر بازى مى کند.
اما نکته جالب توجه در باره ایوان آلخو وینگر اسپانیایى تیم 
کادیس این است که فصل گذشته در 31 بازى براى این 
تیم بازى کرده و با توجه به پستى که دارد فقط 2 پاس 
گل از خود ثبت کرده که این آمار براى بازیکنى در این 

پست با تعداد بالاى بازى ضعیف محسوب مى شود.
سوال اینجاست تیم اســتقلال به چه قیمتى این 
بازیکن خارجى را مى خواهد جــذب کند. آیا 

ملاك، فقط حضور در لالیگا است؟
نکته عجیب تــر، تعداد کارت 
زردهاى آلخو در طول یک 

ایوان آلخو در طول فصل 17فصل است. 
کرده که در نــوع خود عجیب به کارت زرد دریافــت 

نظر مى رسد.

بازیکن خبرساز 
در تمرین فولاد رخ نشان داد

گزینه لالیگایی 
استقلال با آمار ضعیف

شنیده مى شود تیم استقلالبا ایوان آلخو هافبک تیمکادیس اسپانیا صحبت هایى
انجام داده و این بازیکن گزینه مدنظر جواد نکونام است.

گفته مى شود تیم استقلال در ادامه فصل نقل و انتقالاتى تیمخود
سراغ یک بازیکن اسپانیایى شاغل در لالیگا رفته است که درپست

وینگر بازى مى کند.
اما نکته جالب توجه در باره ایوان آلخو وینگر اسپانیایى تیم
1کادیس این است که فصل گذشته در 31 بازى براى این
2تیم بازى کرده و با توجه به پستى که دارد فقط 2 پاس
گل از خود ثبت کرده که این آمار براى بازیکنى در این
پست با تعداد بالاى بازى ضعیف محسوب مى شود.
این سوال اینجاست تیم اســتقلال به چه قیمتى
بازیکن خارجى را مى خواهد جــذب کند. آیا

ملاك، فقط حضور در لالیگا است؟
نکته عجیب تــر، تعداد کارت
زردهاى آلخو در طول یک

7ایوان آلخو در طول فصل 17فصل است. 
کرده که در نــوع خود عجیب بهکارت زرد دریافــت 

نظر مىرسد.
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مدیر کل بهزیستی استان خبرداد؛

بهره برداری از ٢٦٦٢ پروژه بهزیستی در استان اصفهان
ساسان اکبرزاده

امسال در هفته بهزیســتى 2662 پروژه در 18 عنوان با 
اعتبار دولتى 343 میلیارد تومــان و 848 میلیارد تومان 
بخش خصوصى در اســتان اصفهان بــه بهره بردارى 

مى رسد. 
مدیر کل بهزیستى استان اصفهان که بمناسبت هفته 
بهزیســتى میزبان خبرنگاران بود با اعلام این مطلب 
به تشریح فعالیت ها و عملکرد 2/5 سال اخیر بهزیستى 

استان اصفهان در دولت سیزدهم پرداخت. 
ناصر چاووشى گفت: تشکیل نهاد بهزیستى در 25 تیر 
1359 با تلاش پیگیر شــهید فیاض بخش به تصویب 
رسید و ســازمان بهزیســتى در حقیقت مولود انقلاب 
اســلامى اســت و پس از پیروزى انقلاب اســلامى، 
رسیدگى به امور معلولان به صورت منسجم، پیشرفته 
و در زمینه هاى مختلف پیگیرى مى شد و به همین دلیل 
بیســت وپنجم تیر به عنوان روز ملى بهزیستى معرفى 
شده است، همچنین براى گرامیداشت از تمام اقدامات 
سازمان بهزیســتى هفته اى در سال تحت عنوان هفته 
بهزیستى مشخص شده اســت  ولى امسال بخاطر ایام 
شهادت امام حسین (ع) هفته بهزیستى از 30 تیز تا پنجم 
مرداد با شعار «نهضت حسینى، خدمت مردمى» در نظر 

گرفته شده است. 
چاووشى افزود:  سازمان بهزیستى، مجموعه و سازمانى 
تخصصى اســت که در چهار حوزه اصلى توانبخشى، 
اجتماعى، توانمندســازى و پیشگیرى فعالیت مى کند. 
حوزه توانبخشــى به عنوان حوزه اختصاصى سازمان 
بهزیســتى و مربوط به امور معلولان است، افراد معلول 
در سامانه هاى بهزیستى شناســایى مى شوند و تحت  
پوشش بهزیستى قرار مى گیرند، و این در حالى است که 

93 هزار معلول در سطح استان اصفهان تحت پوشش 
بهزیستى هستند. همچنین فعالیت هاى حوزه توانبخشى 
مختص بهزیستى اســت و ارائه این خدمات همچون 
آموزش، تحصیل و نگهدارى معلــولان که مربوط به 
حوزه توانبخشى است تنها در سازمان بهزیستى صورت 

مى گیرد.
مدیر کل بهزیستى استان اصفهان، حوزه اجتماعى را نیز 
از مباحث مربوط به حوزه آسیب هاى اجتماعى برشمرد 
و گفت: اورژانس اجتماعى یکــى از درگاه هاى ورودى 
بهزیستى بخشــى از فعالیت هاى این حوزه است و ما 
در 17 شهرستان استان پایگاه اورژانس اجتماعى داریم 
و در واقع تمام نقاط اســتان تحت پوشش این پایگاه ها 
است که هدف از ایجاد این پایگاه پیشگیرى از تجدید
 آسیب هاى اجتماعى ست و شماره تلفن 123 بصورت 
شبانه روزى پاســخگوى متقاضیان بوده و در اورژانس 
اجتماعى تمرکز بیشتر روى کودك آزارى، همسر آزارى، 
زنان مورد خشــونت هاى خانگى و ... قرار گرفته است. 
وى سپس با اشاره به حوزه پیشگیرى هم گفت: معتقدیم 
پیشگیرى مقدم بر درمان بوده و در این راستا فعالیت هاى 
گسترده اى از جمله وجود 310 مرکز مشاوره و کلینیک 
خانواده داراى مجوز مورد نظر است که 292 مرکز از این 
تعداد فعال هستند و دیگر مراکز نیز مجوز فعالیت دارند، 
75 کمپ درمان براى افرادى که مبتلا به اعتیاد هستند، 
افتتاح تنها مرکز درمان زنان مبتلا به اعتیاد در قلعه شور، 
ارائه خدمت در مرکز صداى مشاور با شماره گیرى 1480
و جلوگیرى از بروز معلولیت ها و اختلال هاى ژنتیکى در 
مرکز مشاوره ژنتیک که ظرفیت مناسبى براى پیشگیرى 
از بروز معلولیت در افراد از دوران جنینى بوده، نمونه اى 

از اقدامات سازمان بهزیستى در حوزه پیشگیرى است.

مدیر کل بهزیستى اســتان اصفهان از راه اندازى تنها 
مرکز نگهدارى از زنان معتاد متجاهر در قلعه شور در سال 
گذشته خبر داد و گفت: تنها مرکز مشاوره ژنتیک جنب 
بانک خون پل خواجو نیز افتتاح شد تا در زمینه پیشگیرى 
از معلولیت ها فعالیت نماید. چاووشى اما در زمینه حوزه 
توانمند سازى و اشتغال مددجویان بهزیستى هم گفت: 
در این حوزه مهارت آموزى در بهزیستى موجب خواهد 
شــد تا مددجویان به تدریج از طریق فعالیت هایى که 
انجام مى دهند بى نیاز شده و معلولیت ها باعث ممانعت از 
اشتغال آنان نشود. و خوشبختانه در این چهار حوزه ما در 
استان اصفهان در دولت سیزدهم بسیار فعال بوده و خوب 
عمل کرده ایم بگونه اى که اعداد و ارقام مطلوب بودن 
امور را نشان مى دهد. چاووشى به طرح ها و پروژه هاى 
قابل بهره بردارى بهزیستى استان اصفهان هم پرداخت 
و گفت: 18 طرح و پروژه و 2559 طرح اشتغال در هفته 
بهزیستى در استان به بهره بردارى مى رسد که مربوط به 

اشتغال و کاریابى معلولان، درمان اعتیاد، مسکن، مراکز 
توانمندســازى و صیانت، افتتاح مراکز مشاوره و افتتاح 
خانه نگهدارى کودکان اســت و 85 باب مسکن در این 
هفته از سوى بهزیستى استان اصفهان به متقاضیان که 
واجد شرایط بودند واگذار خواهد شدکه طبق شیوه نامه ها 
افراد مشمول این طرح باید شــرایطى را دارا باشند که 
مهم ترین آن مالک نبودن، اســتفاده نکردن از خدمات 

مسکن و دریافت نکردن زمین است.
وى جهش در خدمات رسانى بهزیستى استان اصفهان 
در دولت سیزدهم را از عملکرد 2/5 سال اخیر دانست و 
با ارائه اعداد و ارقامى گفت: امسال 1800 فرزند خوانده 
به متقاضیان واجد شرایط واگذار کردیم، 39 خانه فرزند 
داریم که 1090 فرزند در آنها نگهدارى مى شود، افتتاح 
تنها شیر خوارگاه در شهر اصفهان که فعال است، مرکز 
صداى مشاوره با شماره 1480 شــبانه روزى پاسخگو 
است، 95 مرکز مثبت زندگى داریم که ساختار واسط ارائه 

خدمت میان بخش دولتى سازمان بهزیستى و مددجویان 
اســت که هر مرکز داراى حدود 450 مددجو مستمرى 
بگیر تحت پوشش هستند، 66 مرکز توانبخشى داریم که 
4500 نفر در این مراکز بصورت شبانه روزى نگهدارى 
مى شوند. 120 مرکز توانبخشى روزانه به شش هزار نفر 
به منظور توانمند شدن مددجویان خدمت مى دهند و 30

کلینیک مددکارى اجتماعى فعالیت مستمر دارند.
مدیر کل بهزیستى اســتان اصفهان همچنین آمارى 
مقایســه اى بین ســالهاى 1400 و 1402 در برخى از 
بخشــهاى بیان کرد و گفت:مبلغ پرداخت مستمرى از 
550 هزار تومــان براى هر نفر در ســال 1400 به یک 
میلیون تومان در سال 1402 رسید. سال 1400، 31 هزار 
نفر مستمرى بگیر داشتیم که این تعداد در سال 1402 به 
47 هزار نفر با 65 درصد رشد رســید. حق پرستارى در 
سال 1400 به دو هزار و 901 نفر پرداخت مى شد که این 
میزان در سال 1402 به پنج هزار و 111 نفر رسید و از نظر 
مبلغ از 600 هزار تومان در ســال 1400 به دو میلیون و 

100 هزار تومان رسید.
وى افزود: در بخش توانبخشــى و وسایل توانبخشى از 
12 میلیارد تومان اعتبار در ســال1400، به 27 میلیارد 
تومان با رشــد 300 درصدى مواجه بودیم و در بخش 
تعداد دانش آموزان و دانشجویان از تعداد بیش از چهار 
هزار دانش آموزان و دانشجو در ســال 1400 به بیش 
از شش هزار نفر در ســال 1402 رسیدیم که البته، باید 
گفت علیرغم هم افزایش و میزان رشد، هنوز این مبالغ 
کافى نبوده و پاسخگو نبوده است. چاووشى غربالگرى 
بینایى کودکان را یکى از اقدامــات مهم خواند و گفت:  
علیرغم کاهش تعداد دانش آموزان،رشد 94 درصدى در 
غربالگرى بینایى دانش آموزان را شاهد بودیم. همچنین 

ما در دو سال اخیر 2700 خدمات مربوط به مسکن را به 
مددجویان ارائه دادیم و ودیعه مسکن که در سال 1400

یک میلیارد تومان بود را در ســال 1402 به 16 میلیارد 
تومان رساندیم و تســهیلات قرض الحسنه و دیعه که 
قبلاً نبود امســال به 56 میلیارد تومان در ســال 1402

رسید. مدیر کل بهزیستى استان اصفهان اشاره اى هم به 
خانواده هاى چند قلو داشت و گفت: خانواده هاى داراى 
فرزند بیش از دو قلو در هر دهکى که باشند مستمرى مى 
گیرند و دو قلوها تا دهک پنج تا هفت سالگى مستمرى 
مى گیرند. چاووشى احداث نیروگاه تجمیعى خورشیدى 
با ظرفیت پنج مگا وات براى مددجویان فاقد کار در غرب 
استان اصفهان، تقویت بیشتر پایگاه خبرى توان نگار که 
ویژه معلولین است. راه اندازى دانشکده توانبخشى و ... را 
از افق فعالیت هاى آینده بهزیستى استان اصفهان خواند. 
 وى این را هم گفت که بهزیستى ویژه معلولین نیست 
بلکه یک نهاد  اجتماعى است که به عموم مردم خدمت 
داده و این خدمات بصــورت اختصاصى به مددجویان 
بهزیســتى ارائه خواهد شد. چاووشــى مى گوید: ما در 
بخش توانبخشى به اتباع بیگانه خدمات نمى دهیم اما 
در بخش آســیب هاى اجتماعى، مسائل آنان پیگیرى 
مى گردد و در مراحلى هم به آنان رد مرز مى دهیم. وى 
در پاسخ به سوالى در زمینه بد رفتارى برخى از کارکنان 
در مراکز نگهدارى، با مددجویان گفت: تمام مراکز ما در 
سطح استان اصفهان داراى دوربین مداربسته بوده و اگر 
موردى مشاهده شــد با حکم قضایى فیلم بازبینى و با 

خاطى برخورد قاطع صورت مى پذیرد. 
در این نشســت معاونین توانبخشــى، مشارکت هاى 
مردمى، پیشگیرى و اجتماعى به سوالات خبرنگاران در 

زمینه هاى مختلف طى چهار ساعت پاسخ گفتند. 

شرکت قند اصفهان (سهامى عام) درنظر دارد نسبت به انتخاب پیمانکار حمل 
سنگ آهک از طریق مناقصه عمومى با رعایت شرایط مندرج در اسناد اقدام نماید.

دریافت اسناد مناقصه:  از تاریخ انتشار آگهى به آدرس اصفهان انتهاى خیابان جى 
شرقى میدان ارغوانیه شرکت قند اصفهان ساختمان تدارکات.

آخرین مهلت تحویل پاکات و پیشنهادات قیمت:  پایان وقت ادارى روز چهارشنبه 
مورخ 05/10/ 1403 به آدرس شرکت قند اصفهان ساختمان ادارى واحد دبیرخانه.

تاریخ گشایش پاکات: روزپنجشنبه 1403/05/11
شماره هاى تماس جهت اطلاعات بیشتر : 11-35210810 - 031 داخلى 350 آقاى 

مهرآیین ساعت 8 صبح لغایت 12 ظهر
تلفن همراه : 09132115895  

آگهی مناقصه  عمومی نوبت دوم
انتخاب پیمانکار حمل سنگ آهک  مورد نیاز  شرکت قند اصفهان(سهامی عام) سال۱۴۰۳

   شرکت قند اصفهان ( سهامی عام )

بنیاد مسکن انقلاب اسلامى استان اصفهان درنظر دارد موارد زیر را از طریق 
مزایده عمومى به فروش برساند. 

- 6 پلاك مســکونى از مجموعه 222 واحدى میلاد شهرك آبشار سمیرم 
(نوبت دوم)

- 5  پلاك تجارى در روستاى ورتون شهرستان کوهپایه (نوبت دوم)
- 1 واحد مسکونى در روستاى شیرازان شهرستان اردستان (نوبت دوم)

- 1 واحد مسکونى در روستاى دره باغ شهرستان اردستان (نوبت دوم)
متقاضیان براى کســب اطلاعات بیشــتر مى توانند به آدرس اینترنتى

www.bonyadmaskan-isf.ir   و یا بنیاد مســکن شهرستانهاى 
مربوطه مراجعه نمایند. 

آگهی مزایده عمومی

 اداره کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان اصفهان

نوبت  دوم

 م.الف:۱۷۵۴۲۷۰

شــهردارى نجف آباد در نظر دارد فراخوان آگهى مزایده اجاره واگذارى مدیریت -نظارت و بهره بردارى از دو جایگاه CNG از طریق برگزارى مزایده 
عمومى با قیمت کارشناسى رسمى دادگسترى و بر اساس آئین نامه مالى شهرداریها و ضوابط و مقررات شرکت ملى پخش فرآوده هاى نفتى ایران به شماره 

سیستمى 5003090286000012 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکى دولت برگزار نماید.
کلیه مراحل برگزارى فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایى پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکى دولت (ستاد) به آدرس

www.setadiran.irانجام خواهد شد.
متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهى امضاى الکترونیکى (به صورت برخط) براى کلیه 

صاحبان امضاى مجاز و مهر سازمانى اقدام لازم را به عمل آورند.
مواعد زمانى:

-   تاریخ انتشار فراخوان : نوبت اول چاپ روز یکشنبه مورخ   31/ 04/ 1403 و نوبت دوم چاپ روز سه شنبه مورخ  05/09 /1403
-    مهلت دریافت اسناد فراخوان:  تا ساعت 19 روز چهارشنبه مورخ 1403/05/10

-     مهلت ارسال پیشنهادات: تا ساعت 19 روز سه شنبه مورخ 1403/05/23
-      زمان بازگشایى پاکت ها: ساعت 30 / 13 روز چهارشنبه مورخ 24/ 05/ 1403

نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار: شرکت کنندگان باید جهت اجاره جایگاه CNG واقع در نجف آباد-بلوار دفاع مقدس (کمربندى جنوبى )
 روبروى راهنمایى و رانندگى ، مبلغ000 / 000 / 432 ریال و جهت اجاره جایگاه CNG واقع در یزدانشهر-بلوار امام خمینى (ره)-نبش بلوار شوراء ، مبلغ
000 / 000 / 720 ریال را به صورت وجـه نقـــد به حساب سپرده شماره 2 / 9107470 / 10 یا شماره شبا IR050700001000229107470002   شهردارى 
نزد بانک رسالت واریز و یا معادل آن ضمانتنامه معتبر بانکى  با اعتبار حداقل 3 ماهه به صورت جداگانه براى هر کدام از جایگاهها از زمان آگهى مزایده 
بعنوان ضمانت شرکت در مزایده  تهیه و بارگذارى نمایند و سپس اصل ضمانتنامه و یا تاییدیه وصول مبلغ سپرده را قبل از بازگشایى پیشنهادات به واحد 

امورقراردادهاى شهردارى مرکزى نجف آباد ارسال نمایند.
اطلاعات تماس و آدرس دستگاه : نجف آباد خیابان امام خمینى ( ره ) ، شهردارى مرکزى کدپستى 14661-85146 تلفن 031-42640041-3

مشخصات شهردارى : شناسه ملى : 14000277378        کد اقتصادى : 411443717316        شماره ثبت : 0900544

مزایده  عمومی یك مرحله ای
فراخوان آگهی مزایده اجاره واگذاری  مدیریت

نظارت و بهره برداری از دو جایگاه CNG نجف آباد

احمد عیدی نجف آبادی-سرپرست شهرداری نجف آباد

نوبت اول

 م.الف:۱۷۵۴۶۷۶


